
Protokół Nr XXVII/2008
XXVII sesji Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach

w dniu  25 i 26 czerwca 2008r.
            w  sali tarnogórskiego Ratusza godz.  9.30

1. Otwarcie obrad sesji.

2. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej.

4. Część informacyjna.

5. Interpelacje, wnioski, pytania Radnych oraz dyskusja ogólna - część I.

6. Projekt  uchwały  w  sprawie  stwierdzenia  wygaśnięcia  mandatu  radnego  Piotra

Szczęsnego.

7. Projekt uchwały w sprawie określenia dni i godzin otwierania oraz zamykania placówek

handlu detalicznego, zakładów gastronomicznych i zakładów usługowych dla ludności

na terenie miasta Tarnowskie Góry. 

8. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2008 rok.

9. Projekt  uchwały   w sprawie  ustalenia  najniższego  wynagrodzenia  zasadniczego dla

pracowników nie  będących  nauczycielami  zatrudnionych  w przedszkolach,  szkołach

podstawowych i gimnazjach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Tarnowskie

Góry.

10.Projekt  uchwały  w  sprawie  dokonania  zmiany  w  Gminnym  Programie  Profilaktyki

i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania  Narkomanii

w  Tarnowskich  Górach  na  2008  rok  uchwalonym  uchwałą  nr  XVII/167/2007  Rady

Miejskiej w Tarnowskich Górach w dniu  28 listopada 2007roku.

11.Projekt  uchwały  w  sprawie wydania  opinii  do  projektu  uchwały  Rady  Miejskiej  

w  Bytomiu  dotyczącej  reorganizacji  samodzielnego  publicznego  zakładu  opieki

zdrowotnej  pn.  „Zakład  Lecznictwa  Ambulatoryjnego  w  Bytomiu”,  polegającej  

na likwidacji Poradni Medycyny Szkolnej w Bytomiu przy ul. Piłsudskiego 67.

12.Projekt  uchwały  w  sprawie wydania  opinii  do  projektu  uchwały  Rady  Miasta  

w  Piekarach  Śląskich  dotyczący  reorganizacji  samodzielnego  publicznego  zakładu

opieki zdrowotnej pn. „ Szpital Miejski” w Piekarach Śląskich przy ul. Szpitalnej 11.   

13.Projekt  uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi  lokatorów mieszkań w budynku przy

ul. Krakowskiej 2a i Rynek 7 z dnia 12 maja 2008r na bezczynność Burmistrza Miasta

Tarnowskie Góry.

14.Projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na

działalność Kierownika Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów. 
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15.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XII/110/2007  Rady  Miejskiej

w Tarnowskich Górach z dnia 27 czerwca 2007r. w sprawie ustalania i poboru opłaty

targowej na terenie miasta Tarnowskie Góry.

16.Projekt uchwały w sprawie wyrażenia przez Radę Miasta zgody na zawarcie pomiędzy

Gminą Tarnowskie Góry a Powiatem Tarnogórskim porozumienia określającego zasady

i tryb dokonania wzajemnych rozliczeń.

17.Projekt uchwały w sprawie przedłużenia umów dzierżawy nieruchomości gruntowych

będących własnością Gminy Tarnowskie Góry.  
18.Projekt uchwały  w sprawie przedłużenia umów dzierżawy nieruchomości gruntowych

będących własnością Gminy Tarnowskie Góry.

19.Projekt uchwały w sprawie  Ustalenia  wysokości bonifikaty przy sprzedaży na rzecz

najemcy lokalu  mieszkalnego w budynku przy ulicy Piłsudskiego 4   w Tarnowskich

Górach.  

20.Projekt  uchwały  w sprawie  ustalenia  wysokości  bonifikaty  przy sprzedaży na  rzecz

najemcy lokalu mieszkalnego   w budynku przy ulicy Piłsudskiego 6  w Tarnowskich

Górach.     

21.Projekt  uchwały  w sprawie  ustalenia  wysokości  bonifikaty  przy sprzedaży na  rzecz

najemców lokali mieszkalnych w budynku przy ulicy Tysiąclecia 12, 14 i Styczyńskiego

5A w Tarnowskich Górach.     

22.Projekt  uchwały  w sprawie  ustalenia  wysokości  bonifikaty  przy sprzedaży na  rzecz

najemców  lokali  mieszkalnych  w  budynku  przy  ulicy  Korczaka  9   w  Tarnowskich

Górach.  

23.Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  bonifikat  przy  sprzedaży  na  rzecz

najemców lokali mieszkalnych w budynku przy ulicy Bondkowskiego 1  w Tarnowskich

Górach.   

24.Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  bonifikat  przy  sprzedaży  na  rzecz

najemców lokali  mieszkalnych w budynku  przy ulicy Cebuli  8A i  8B w Tarnowskich

Górach.    

25.Projekt  uchwały w   sprawie  planu   pracy   Komisji   REWIZYJNEJ  na   okres  

II półrocza 2008 roku.

26.Interpelacje, wnioski, pytania Radnych oraz dyskusja ogólna - część II.
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Ad.1
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY chwilą  skupienia  otworzył  obrady

XXVII  sesji  Rady Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach,  a  następnie  na  podstawie  listy

obecności stwierdził prawomocność obrad i powitał przybyłych na dzisiejszą sesję.

Ad. 2
Następnie Przewodniczący przystąpił do przedstawienia porządku obrad XXVII sesji.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY  wycofał  projekt uchwały  w sprawie

zmiany  Statutu  Gminy  Tarnowskie  Góry  przyjętego  Uchwałą  Nr  VII/61/2007  Rady

Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 28 lutego 2007r.  

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH w związku z kontrowersjami, które pojawiły się na

temat projektu uchwały oraz dostrzeżonymi lukami prawnymi, wycofał z porządku obrad

projekt uchwały w sprawie określenia dni i godzin otwierania oraz zamykania placówek

handlu detalicznego, zakładów gastronomicznych i zakładów usługowych dla ludności na

terenie miasta Tarnowskie Góry. Następnie poinformował, że projekt ten był przygotowany

przez zespół złożony z Komendantów Policji  i Straży Miejskiej Gminy Tarnowskie Góry

oraz ościennych Gmin Piekary Śląskie i Bytom. 

Radny Jakub  CHMIEL zwrócił  się  z  wnioskiem  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad

w punkcie  8  punktu  dotyczącego  rezygnacji  z  mandatu  radnego  –  Radnego  Jakuba

CHMIELA wraz z dziesięciominutowym wystąpieniem. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław  ŚLEPACZUK przedstawił  wniosek

Komisji  EDUKACJI,  KULTURY I SPORTU w sprawie zdjęcia z porządku obrad punktu

dotyczącego  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  przez  Radę  Miejską  zgody  na

zawarcie  pomiędzy  Gminą  Tarnowskie  Góry,  a  Powiatem  Tarnogórskim  porozumienia

określającego  zasady  i  tryb  dokonania  wzajemnych  rozliczeń  oraz  wniosek  do

Przewodniczącego Rady  Miejskiej  w  sprawie  przeprowadzenia  wspólnego  posiedzenia

Radnych Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z Radnymi Powiatu Tarnogórskiego.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  przypomniał,  że  przedstawiony

wniosek jest wnioskiem Komisji do Burmistrza Miasta. Następnie poinformował, że zwrócił

się  do  Starostwa  Powiatowego  w sprawie  porozumienia  pomiędzy  Gminą  Tarnowskie
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Góry, a Powiatem Tarnogórskim. Z uzyskanych informacji wynika, że Rada Powiatu nie

opiniowała jeszcze tego porozumienia.  Wniosek Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej

Jarosława ŚLEPACZUKA w świetle tych informacji wydaje się słuszny. 

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH poinformował, że prace nad porozumieniem trwają

od sierpnia 2007r. Starostwo wyraziło chęć przejęcia budynku przy ul. Ogrodowej w celu

adaptacji na budynek Muzeum Powiatowego, dlatego Gmina wstrzymała prace związane

ze sprzedażą tego budynku. Gmina wstrzymała pozwy do sądu w sprawie zobowiązań

Gminy wobec Powiatu z racji prowadzenia przez Gminę Młodzieżowych Domów Kultury.

Ostateczna  wersja  porozumienia  była  ustalona  w  ubiegłym  tygodniu.  Projekt  uchwały

w sprawie porozumienia miał być skierowany pod obrady Rady Powiatu i Rady Miejskiej.

Jeżeli Rada Miejska przyjmie ten projekt będzie to sygnał dla Rady Powiatu, aby również

go przyjąć. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  zwrócił  uwagę,  że  jako  uczestnik

końcowego etapu przygotowań tego porozumienia, był świadkiem ustaleń, iż projekt trafi

pod wspólne obrady Komisji branżowych i Rady Powiatu i Rady Miejskiej. 

Radny Jakub  CHMIEL złożył  wniosek  o  wprowadzenie  w punkcie  6  porządku  obrad

(Projekt uchwały w sprawie określenia dni i godzin otwierania oraz zamykania placówek

handlu detalicznego, zakładów gastronomicznych i zakładów usługowych dla ludności na

terenie miasta Tarnowskie Góry. który wycofany przez Burmistrza Miasta)  15 minutową

dyskusję na temat ograniczenia wolności gospodarczej przez Burmistrza Miasta. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY zaproponował,  aby  w  punkcie  6

porządku obrad pozostawić projekt uchwały w sprawie określenia dni i godzin otwierania

oraz zamykania placówek handlu detalicznego,  zakładów gastronomicznych i zakładów

usługowych  dla  ludności  na  terenie  miasta  Tarnowskie  Góry,  aby  w  tej  części

przeprowadzić dyskusję, którą proponuje Radny Jakub CHMIEL. 

Radny  Stanisław  KOWOLIK „proszę  o  sprecyzowanie  problemów,  które  zostały  tu

określone. Rozumiem, że Pan Przewodniczący wniósł o skreślenie z porządku dziennego

punktu 14 w sprawie przyjęcia Statutu Miasta,  natomiast  Burmistrz Miasta o skreślenie

punktu  6.  Nie  ma takiej  formuły,  w której  Burmistrz  Miasta  wycofuje  określony  punkt,
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którego  jest  autorem.  Jest  to  wniosek  Burmistrza  Miasta  o  skreślenie  tego  punktu

z porządku obrad, natomiast  Rada Miejska w drodze głosowania go rozpatruje.  Proszę

o wykładnię prawną, czy Burmistrz Miasta może jednostronnie wycofać określony projekt

uchwały. Twierdzę, że takiej możliwości nie ma. (...) Radny Jakub CHMIEL mógłby wnieść

o wypełnienie tej luki poprzez wprowadzenie punktu precyzyjnie określonego. Rozumiem,

że Pan  Radny  wnosi  o  wprowadzenie  punktu  dotyczącego jego  rezygnacji  z mandatu

Radnego, nie mam natomiast jasności dotyczącej punktu 16. Pan Wiceprzewodniczący

Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK przedstawił wniosek Komisji EDUKACJI, KULTURY

I SPORTU do Burmistrza Miasta,  aby wniósł o skreślenie z porządku obrad punktu 16

dotyczącego  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  przez  Radę  Miejską  zgody  na

zawarcie  porozumienia  pomiędzy  Gminą  Tarnowskie  Góry...  Pan  Burmistrz  może  ten

wniosek realizować, a może go pozostawić. Pan Przewodniczący mówi, że ma prośbę do

Burmistrza Miasta o skreślenie tego punktu z porządku obrad, Pan Przewodniczący może

również  realizować  swoją  wolę  w  postaci  wniosku  o  skreślenie  punktu  16...  Proszę

o doprecyzowanie. W  ramach wniosków „za” i  „przeciw”,  odnośnie  punktu 6,  w którym

projekt  uchwały zawiera dwa elementy:  organizację usług gastronomicznych i  punktów

skupu  złomu,  wniosek  Burmistrza  Miasta  został  poparty  nieprzekonującym  mnie

uzasadnieniem...  Jeżeli ten projekt jest niedoprecyzowany, Rada Miejska powinna starać

się  go  skorygować.  Proszę  o  rozszerzenie  uzasadnienia  wniosku  Burmistrza  Miasta

o skreślenie punktu 6 porządku obrad.”

Przewodniczący Rady Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  zwrócił  się  do  Kancelarii  Radców

Prawnych „Probitas” S.C.  o wykładnię prawną zgłoszonych pytań.

Radca  Prawny  Maciej  HONIEK:  wyjaśnił,  że  zmiany  w  porządku  obrad  zgodnie

z Regulaminem  Rady  Miejskiej  mogą  być  wprowadzone  jedynie  w  formie  wniosków.

W przypadku,  gdy  wnioskodawca  występuje  z  wnioskiem,  Rada  Miejska  (głosując)

decyduje o jego przyjęciu. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK nawiązując do wypowiedzi

Radnego  Stanisława  KOWOLIK,  poinformował,  że  Komisja  EDUKACJI,  KULTURY

I SPORTU przyjęła przestawiony wcześniej wniosek, skierowała go do Burmistrza Miasta,

nie mając wtedy jeszcze informacji,  iż Komisje Rady Powiatu nie zaopiniowały projektu

porozumienia.  Natomiast  drugi  przedstawiony  wniosek  był  skierowany  do

Przewodniczącego Rady Miejskiej.  
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Radny Franciszek NOWAK zwrócił uwagę, że Gminę reprezentuje Burmistrz Miasta, a

nie  Przewodniczący  Rady  Miejskiej.  Dziwi  więc  fakt,  wysłania  pisma  przez

Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  do  Przewodniczącego  Rady  Powiatu.  Jest  to

przekroczenie  kompetencji.  Odpowiedzi  na  pismo  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej,

udzielił  Starosta  informując,  że Komisje  Rady Powiatu,  nie  wyrażają  zgody na  projekt

uchwały,  który  jest  przedłożony  Radzie  Miejskiej  -  jest  to  absurd.  Odnośnie  wniosku,

wprowadzonego przez Radnego Jakuba CHMIELA, Radny przytoczył § 31 Regulaminu

Rady Miejskiej, w którym widnieje zapis, że inicjatywę wprowadzenia projektu uchwały pod

obrady Rady Miejskiej ma Burmistrz, Przewodniczący Rady, Komisje Rady, kluby radnych

lub grupa  co  najmniej 6 radnych, a nie Radny.

Zastępca Burmistrza Miasta Piotr SKRABACZEWSKI wyraził opinię, że projekt uchwały

w sprawie wyrażenia przez Radę Miejska zgody na zawarcie pomiędzy Gminą Tarnowskie

Góry,  a  Powiatem Tarnogórskim porozumienia  określającego  zasady  i  tryb  dokonania

wzajemnych rozliczeń powinien  zostać  w porządku  obrad  Rady Miejskiej,  umożliwi  on

przedyskutowanie  wieloletnich  problemów  pomiędzy  Gminą  i  Powiatem.  Jednoczenie

Burmistrz będzie miał okazję zapoznać się ze stanowiskiem Rady Miejskiej odnośnie tych

problemów. 

Radny  Stanisław  KOWOLIK: „podzielam  niepokoje  moich  przedmówców  odnośnie

punktu  16.  Chciałbym  jednak  uzyskać  doprecyzowanie.  Nikt  nie  złożył  wniosku

o skreślenie tego punktu. Uważam, że powinna się odbyć dyskusja nad tym problemem.”

Radny Jakub CHMIEL wycofał swój wniosek o wprowadzenie  15 minutowej dyskusji na

temat ograniczenia wolności gospodarczej przez Burmistrza Miasta. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY ogłosił 10 minut przerwy. 

Po przerwie.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  poprosił  Kancelarię  Radców

Prawnych o wykładnię prawną w sprawie wniosków do porządku obrad. 

Radca Prawny Maciej HONIEK poinformował, że Rada Miejska głosuje nad wnioskami
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do porządku obrad, natomiast projektodawca może wycofać swój projekt uchwały.

Radca  Prawny  Dariusz  LETKIEWICZ dodał,  że  na  mocy  art.  30  ust.  2  Ustawy

o samorządzie gminnym, wynika, że inicjatywa uchwałodawcza nie zawęża się jedynie do

przygotowania projektu uchwały. Projektodawcy przysługuje wycofanie swojego projektu

uchwały przed przyjęciem porządku obrad. 

Radny Jakub CHMIEL „opinia Radcy Prawnego jest sprzeczna z opinią wydaną 20 minut

temu”. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Łukasz GARUS zawrócił uwagę, że przytoczony

przez  Radców  Prawnych  art.  30  Ustawy  o  samorządzie  gminnym,  może  być  różnie

interpretowany.  Nigdzie  nie  ma  zapisu,  że  projektodawca  może  wycofać  swój  projekt

uchwały.  Ogólne zasady działania  administracji  pozwalają tylko na działania  określone

przepisami. 

Radny  Jakub  CHMIEL  poprosił  o  sprecyzowanie,  czy  projekt  uchwały  w  sprawie

określenia  dni  i  godzin  otwierania  oraz  zamykania  placówek  handlu  detalicznego,

zakładów  gastronomicznych  i  zakładów  usługowych  dla  ludności  na  terenie  miasta

Tarnowskie Góry, będzie rozpatrywany przez Radę Miejską. 

Radny Stanisław KOWOLIK:„chciałbym zwrócić uwagę, na następujący fakt - do tej pory,

gdy  pojawiały  się  wątpliwości  natury  prawnej,  zaplecze  prawne  Burmistrza  Miasta  te

wątpliwości  rozstrzygało.  W  minionym  okresie  interpretacja  prawna  Klubu  Prawa

i Sprawiedliwości  nierzadko  rozmijała  się  z  interpretacją  prawną  Panów  Mecenasów.

Jednak uznaliśmy,  że wykładnia  radców prawnych jest  ostateczna.  Zgodnie  z tradycją,

winno się zrealizować wykładnię prawną Pana Mecenasa i wycofać ten projekt uchwały.

Ja  ze  swojej  strony  apeluję  do  Pana  Burmistrza,  aby  na  najbliższą  sesję  wprowadził

dopracowany projekt uchwały.  W trakcie obradowania nad projektem byłyby podnoszone

kwestie  dotyczące  tego  projektu  uchwały,  wraz  z  tematem  ograniczenia  wolności

gospodarczej przez Burmistrza Miasta.”

Radny Jakub CHMIEL zgłosił  wniosek  o  wprowadzenie  do  porządku obrad w punktu

„Interpelacje,  wnioski,  pytania  Radnych  oraz dyskusja  ogólna  -  część I”  (w punkcie  5
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porządku obrad). W przypadku, gdy punkt 6 zostanie wykreślony, wprowadzenie na jego

miejsce  punktu:  „dziesięciominutowa  dyskusja  na  temat  ograniczenia  wolności

gospodarczej przez Burmistrza Miasta”.

Radny Krzysztof SZNAJDER zgłosił wniosek o przystąpienie do kontynuacji obrad. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  przypomniał,  że  w  związku

z różniącymi się opiniami prawnymi Radców Prawnych, Burmistrz Miasta ma prawo do

zwrócenia się w kwestiach spornych do Nadzoru Prawnego Wojewody Śląskiego. 

Radny Stanisław  KOWOLIK:  ”rozumiem,  że będziemy głosować w sprawie punktu 6.

Uważam, że nie powinno się poprawiać wykładnię prawną, bowiem w przyszłości, dojdzie

do  tego,  że  każdą wykładnię  prawną,  z  którą  się  nie  zgadzamy,  będziemy pomijać...

Należy uszanować fundament prawny, który tutaj jest artykułowany przez prawników. Dla

mnie jest oczywiste, że Burmistrz wycofuje projekt uchwały punktu 6 (...)”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY ogłosił 15 minut przerwy. 

Po przerwie.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  ogłosił,  że  szanując  wolę

projektodawcy wycofa z porządku obrad projekt uchwały w sprawie określenia dni i godzin

otwierania  oraz zamykania placówek  handlu  detalicznego,  zakładów gastronomicznych

i zakładów usługowych dla ludności na terenie miasta Tarnowskie Góry.

Burmistrz  Miasta  Arkadiusz  CZECH poinformował,  że  wycofuje  swój  wniosek

i przedkłada pod obrady Rady Miejskiej projekt uchwały w sprawie określenia dni i godzin

otwierania  oraz zamykania placówek  handlu  detalicznego,  zakładów gastronomicznych

i zakładów usługowych dla ludności na terenie miasta Tarnowskie Góry.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY przedstawił porządek obrad. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław  ŚLEPACZUK zwrócił  uwagę,  że

wniosek Komisji EDUKACJI, KULTURY I SPORTU o wycofanie z porządku obrad punktu

16 był skierowany do Burmistrza Miasta, jeżeli on nie wyraża zgody na wycofanie projektu

uchwały wniosek nie powinien być głosowany. 
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  poddał  pod  głosowanie  wniosek
o     wprowadzenie w punkcie 5 punktu pod nazwą „  Interpelacje, wnioski, pytania Radnych  

oraz dyskusja ogólna - część I.”

Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  –  12  Radnych,  przeciw  –  8  Radnych,  od  głosu

wstrzymał się – 1 Radny. Wniosek został przyjęty. 

Radny  Stanisław  KOWOLIK  zadał  pytanie  w  sprawie  wniosku  zgłoszonego  przez

Radnego Jakuba CHMIELA dotyczącego jego rezygnacji z mandatu radnego. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  poinformował,  że  wniosek

o rezygnację z mandatu  musi złożony na piśmie przez Radnego. 

Radny Jakub CHMIEL poinformował, że jeszcze dzisiaj do Biura Rady Miejskiej wpłynie

pismo o rezygnacji z jego mandatu. 

Następnie  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  przystąpił  do  procedury  głosowania  nad

przedstawionym porządkiem obrad.

Za przyjęciem głosowało – 17 Radnych, przeciw – 5 Radnych, od głosu wstrzymało się – 0

Radnych. 1 Radny nie brał udziału w głosowaniu. Porządek sesji został przyjęty, jak
w pkt. 1 – 26, str. 1 i 2 niniejszego protokołu.

Ad. 3
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  poddał  pod  głosowanie  przyjęcie

protokołu XXVI sesji Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 21 maja 2008r.

Za  przyjęciem  protokołu  głosowało  –  20  Radnych,  przeciw  –  0  Radnych,  od  głosu

wstrzymało się – 0 Radnych. Przedmiotowy protokół został przyjęty jednogłośnie.

Ad. 4
Część  informacyjna Przewodniczącego Rady Miejskiej.

– w  dniu  20  maja  2008r.  otrzymałem  pismo  Prezesa  Zarządu  Ochotniczej  Straży

Pożarnej  „Florian”  w Strzybnicy  Pana  Jana  OZGI  z  prośbą  o  utwardzenie  z  kostki

brukowej  placu  przy OSP oraz o ujęcie  tych prac w tegorocznym budżecie  miasta.
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W dniu 21 maja 2008r. udzieliłem odpowiedzi w powyższej sprawie. 

– w  dniu  30  maja  2008r.  otrzymałem  wyjaśnienie  Zastępcy  Burmistrza  Miasta

Tarnowskie Góry Pana Piotra SKRABACZEWSKIEGO dotyczące wykupu pomieszczeń

w budynku przy ul. Zamkowej 2 .

– w  dniu  6  czerwca  2008r.  otrzymałem   z  Miejskiego  Zarządu  Ulic  i  Mostów

w Tarnowskich Górach kopię notatki z przebiegu wizji w terenie z dnia 7 maja 2008

roku, dotyczącej interwencji Pani Eleonory TOBOR  w sprawie złego stanu nawierzchni

ulicy Puszkina i Spacerowej   w Tarnowskich Górach. 

– w dniu 9 czerwca 2008r.  otrzymałem prośbę Pani  Gabrieli  SZUBIŃSKIEJ Prezesa

Stowarzyszenia „Śląski Dzwon Nadziei” o pomoc w organizacji  spotkania w naszym

mieście podczas „Gwarków” ze znanym aktorem Steffenem MOLLEREM,  jak również

o pomoc finansową na rzecz organizacji spotkania z członkami Światowego Kongresu

Kresowian z USA,  Kanady,  Australii,  Niemiec,  Anglii,  Ukrainy i  Litwy w dniu 6 lipca

2008r.

– w dniu 11 czerwca 2008r. Przewodniczący Zarządu Stowarzyszenia Miłośników Ziemi

Tarnogórskiej  -Pan Marek KANDZIA,  złożył na moje ręce opinię popierającą pomysł

planowanej  lokalizacji  wybudowania  hali  sportowo-widowiskowej  w  Tarnowskich

Górach.

– w dniu 12 czerwca 2008r. Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Opatowice Pan Józef

KARPIŃSKI informuje mnie, iż Rada Dzielnicy na zebraniu w dniu 10.06.br, wyraziła

sprzeciw dla  budowy domów na boisku   przy Świetlicy  w Opatowicach,  wnioskując

jednocześnie o przekazanie tego terenu pod zarząd Tarnogórskiego Centrum Kultury w

Tarnowskich Górach.

Część informacyjna Burmistrza Miasta:
INFORMACJA

z działalności wydziałów Urzędu Miejskiego oraz jednostek organizacyjnych Gminy
w okresie od dnia 20.05.2008r. - 23.06.2008r. 

Wydział Inwestycji i Remontów:
-  W  wyniku przetargu nieograniczonego zawarto umowę na budowę Skate Parku przy

ul. Obwodowej oraz przekazano plac budowy.

-  Opracowano  i  przekazano do  BZP materiały  do ogłoszenia  przetargu  na  wykonanie

remontu elewacji budynku przy ul. Sienkiewicza 2.
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- Zakończono remont dachu budynku MOPS-u przy ul. Bytomskiej 15. Za pozostałe środki

zostanie  wykonane  docieplenie  połaci  dachowej  budynku  oraz   remont  dachu  nad

pomieszczeniem gospodarczym. 

-  Zakończono  remont  części  alejek  w  parku  miejskim  pomiędzy  kortami  tenisowymi

a fontanną.

-  Wykonano  ogrodzenie  cmentarza  komunalnego  z  elementów betonowych  od  strony

ul. Obwodowej.

-  Wykonano  rekultywację  nawierzchni  trawiastej  na  zieleńcu  przy  skrzyżowaniu  ulic

Sienkiewicza/Powstańców.

-  W  wyniku  przetargu  nieograniczonego  wybrano  wykonawcę  na  budowę  boiska

wielofunkcyjnego przy SP Nr 10.

- W wyniku przetargu zawarto umowę na wykonanie dokumentacji projektowej wymiany

okien  i  drzwi na parterze budynku Ratusza,  remont  bocznych schodów zewnętrznych

i elementów granitowych elewacji.

- Dobiegają końca prace budowlane na  skwerze przy zbiegu ulic: Spokojnej, Ks. Renka

i Witosa w Reptach Śląskich.

- Zawarto umowę z autorem projektu na wykonanie aktualizacji dokumentacji projektowej

wykonanej w 2005 roku na budowę ulicy Kruczej.

- Ogłoszono przetarg na wykonanie dalszej części remontu budynku TS „Gwarek”.

- Zawarto umowę na wykonanie aktualizacji dokumentacji projektowej termomodernizacji

Przedszkola Nr 24 w Strzybnicy. 

- Trwają prace remontowe przy elewacji pałacu w Rybnej.

-  Opracowano  materiały  oraz   złożono  do  BZP  wniosek  na  ogłoszenie  przetargu  na

budowę  kanalizacji  deszczowej  do  budynków  nr  87  i  93  przy  ul.  Zagórskiej.

Wydział Gospodarki Nieruchomościami:
Sprzedano:

- działkę niezabudowaną usytuowaną w rejonie ul. Krakowska 14 o pow. 485 m2 za kwotę:

165.000 zł netto (przetarg),

Przygotowano postanowienia w sprawie:

 sprzedaży  w  drodze  II  przetargu  ustnego  nieograniczonego  lokalu  użytkowego

usytuowanego w budynku przy ulicy Sienkiewicza 4 w Tarnowskich Górach,

 przeznaczenia do dzierżawy części nieruchomości gruntowej w rejonie ul. Małej o pow.

1.494 m2,
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 przeznaczenia do dzierżawy części nieruchomości gruntowej w rejonie ul. Pionierskiej

o pow. 4.000 m2,

 sprzedaży  nieruchomości  gruntowych  niezabudowanych  położonych  w Tarnowskich

Górach przy ul. Siewierskiej w drodze ustnego przetargu nieograniczonego (licytacji)

oraz powołania komisji przetargowej,

 sprzedaży nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej w Tarnowskich Górach

przy  ulicy  Kossaka  w  drodze  ustnego  przetargu  nieograniczonego  (licytacji)  oraz

powołania komisji przetargowej,

 sprzedaży  nieruchomości  gruntowych  niezabudowanych  położonych  w Tarnowskich

Górach  przy  ulicy  Bystrama  i  Chmielewskiego  w  drodze  ustnego  przetargu

nieograniczonego (licytacji) oraz powołania komisji przetargowej,

 sprzedaży nieruchomości w rejonie ulicy Królowej Jadwigi w drodze ustnego przetargu

nieograniczonego (licytacji) oraz powołania komisji przetargowej,

 obciążenia nieruchomości ograniczonym prawem rzeczowym – prawem użytkowania

na okres do trzech lat nieruchomości położonych przy ulicy:

- Wojska Polskiego 2,

- Staszica 83,

- Armii Krajowej 24,

- Piotra Skargi 15,

 rozwiązania  umowy  dzierżawy  nieruchomości  gruntowej  położonej  przy  ulicy

Łowieckiej,

 rozwiązania umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej położonej przy ul Górnej,

 zgody na wejście w teren (33 postanowienia),

 zgody na wycięcie drzew (3 postanowień),

 rezygnacji Gminy z prawa pierwokupu nieruchomości (2 postanowienia).

Zawarto 2 umowy dzierżawy o łącznej pow. 5.78.51 ha.

Przygotowano wykazy w sprawie sprzedaży na rzecz najemców:

- lokali mieszkalnych nr 2, 6 usytuowanych w budynku przy ul. Tysiąclecia 12,

 lokale mieszkalne nr 2, 4, 8 usytuowanych w budynku przy ul. Cebuli 8a,

 lokal mieszkalny nr 1 usytuowany w budynku przy ul. Tysiąclecia 14,

 lokale mieszkalne usytuowane w budynku przy ul. Wyspiańskiego 22, 22a.

Wydano:

3 postanowienia o rozgraniczeniu nieruchomości.

1 decyzję o wszczęciu postępowania rozgraniczeniowego,
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5 postanowień opiniujących podziały nieruchomości, 

15 decyzji zatwierdzających projekty podziału nieruchomości.

15 zawiadomień o nadaniu numerów porządkowych nieruchomości

Przesłano do Wojewody Śląskiego w celu wydania decyzji komunalizacyjnych 8 wniosków

dla nieruchomości stanowiących własność Skarbu Państwa na łączną pow. 0.52.34 ha. 

Na  podstawie  decyzji  Starosty  Tarnogórskiego  wypłacono  14  odszkodowań  za  grunty

zajęte pod drogi gminne: ul. Bończyka, Kochanowskiego, Waliski, 3-go Maja, Hallera – o

pow. 0.11.86 ha na łączną kwotę: 73.112 zł.

Wykup działki 85/29 o pow. 1.40.00 ha za cenę 87.600 zł. Podpisano warunkową umowę

sprzedaży  w sprawie wykupu działki nr 1751/49 o pow. 242 m2 za kwotę: 5.000 zł.

Miejski Zarząd Ulic i Mostów:
W ramach bieżącego utrzymania jezdni i chodników wykonano:

- wykonanie  remontów    chodników  w  ciągu  ulic:  Ks.Lewka,  Niedziałkowskiego,

Kombatantów,

- wykonanie  remontów  cząstkowych  nawierzchni  jezdni  dróg  gminnych  masą

asfaltobetonową  w ulicach:  Litewska,  Poczdamska,  Bałkańska,  Łotewska,  Włoska,

Francuska, Saperów, Szwedzka, Niedziałkowskiego, Szczygłów, Pomorska, Doniecka,

Morcinka,  Chopina,  Kopernika,  Miodowa,  Św.Jana,  Kolorowa,  Młodości  Pogodna,

Zaciszna,  Słoneczników,  Lotników,  Tuwima,  Tołstoja,  Polarna,  Dymarska,

Szymanowskiego,  Sempołowskiej,  Czołgistów,  Sorychty,  Liściasta,  Laryszowska,

Wiejska, Wolskiego, Batorego, B.Śmiałego, Główna, Kalinowa, Kazimierza Wielkiego,

Kurka,  Sikorskiego,  P.Skargi,  Ks.Sojki,  Staffa,  Strzelnicza,  Topolowa,  Zwycięstwa,

Szczęść  Boże,  Nowa,  Dolomitów,  Staszica,  Kolejarzy,  Maszynistów,  Opatowicka,

Lipowa,  Klonowa,  Korczaka,  Równoległa,  Wojska  Polskiego,  Opolska,  Gruzełki,

Broniewskiego, Cmentarna, Leśna, Fabryczna, Andersa, Ligonia, Bema, Opolskiego,

Nałkowskiej

- bieżące utrzymanie oznakowania pionowego w ulicach: 1-go Maja, Nowa, B.Śmiałego,

Długa,  Niedziałkowskiego,  Pionierska,  A.Krajowej,  Siewierska,  Doniecka,  Husarska,

Strawińskiego,  Karłowicza,  Szybów,  3-go  Maja,  Andersa,  Górnicza,  P.Skargi,

Chemików, Dolna, Lewka, Królika,  Hallera,  Zielona, K.Miarki,  Szwedzka, Francuska,

Estońska, Żwirowa,

- wykonanie oznakowania poziomego ulic : malowanie przejść dla pieszych, malowanie

linii i znaków na jezdniach
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- wprowadzenie zmian w organizacji ruchu:

 ustawienie lustra drogowego w rejonie skrzyżowania ulic Hallera i Zielonej,

 wyznaczenie  przejścia  dla  pieszych  w  rejonie  skrzyżowania  ul.  K.  Miarki

z ul. Piastowską, 

 wyznaczenie miejsca postojowego dla osób niepełnosprawnych na ul. Szwedzkiej,

 ustawienie znaków A-18b „dzikie zwierzęta” na ul. Chemików,

 wprowadzenie znaków B-35 „zakaz postoju” wraz z tablicami informacyjnymi w rejonie

ulic Dolnej, ks. Lewka, T. Królika.

W ramach robót remontowych i inwestycyjnych :

- odnowa nawierzchni bitumicznych-nakładki ochronne na jezdniach dróg gminnych :

 ul. Szczęść Boże na odc. od  ul. Nowej do ul. Dolomitów,

 ul. Jaworowa na odc. od ul. Waliski do ul. Niemcewicza.

W ramach bieżącej działalności Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów:

 prowadzenie bieżących przeglądów stanu technicznego ulic,

 sporządzanie stosownych protokołów,

 prowadzenie bieżącej korespondencji,

 przyjmowanie interwencji  i skarg mieszkańców,

 wydawanie zezwoleń  na umieszczanie reklam w pasach dróg gminnych,

 wydawanie zezwoleń na zajęcie pasa drogowego, 

 wydawanie uzgodnień do projektów obcych inwestorów.

Rozstrzygnięto przetargi na następujące zadanie :

 -  „Wykonanie  tymczasowych  nakładek  asfaltobetonowych  dróg  na  terenie  Gminy

Tarnowskie Góry”

Biuro Strategii i Rozwoju  :  
1.  W  ramach  Regionalnego  Programu  Operacyjnego  województwa  śląskiego  złożono

następujące wnioski:

-  „Budowa wielofunkcyjnego boiska do hokeja na trawie na terenie Gimnazjum nr 4 przy

ulicy  W. Janasa  11  w  Tarnowskich  Górach”  -   w  ramach  ogłoszonego  konkursu  na

dofinansowanie projektów ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego

w ramach  Działania  8.2.  Infrastruktura  placówek  oświaty  Priorytet  VIII.  Infrastruktura

edukacyjna Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2007

– 2013. Termin złożenia wniosku upłynął 04.06.2008r. 

-  „Budowa  ul.  Kruczej  i  Grunwaldzkiej”  -  w  ramach  ogłoszonego  konkursu  na

dofinansowanie projektów ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego
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w ramach  Poddziałania  7.1.2.  Modernizacja  i  rozbudowa  infrastruktury  uzupełniającej

kluczową sieć  drogową Priorytet  VII.  Transport  Regionalnego  Programu Operacyjnego

Województwa  Śląskiego  na  lata  2007  -  2013.  Termin  złożenia  wniosku  upłynął

04.06.2008r.

2. Złożono wniosek w ramach POKL Działanie 9.1 Wyrównywanie szans edukacyjnych

i zapewnienie  wysokiej  jakości  usług  edukacyjnych  świadczonych  w systemie  oświaty,

Poddziałanie  9.1.1  Zmniejszanie  nierówności  w  stopniu  upowszechnienia  edukacji

przedszkolnej.  Projekt  „Przedszkole  bawi  i  edukuje,  gdy  rodzic  pracuje”  ma  na  celu

wzmocnienie istniejących przedszkoli.

3. Wspólnie ze Starostwem Powiatowym złożono wniosek w ramach POKL Działanie 9.1

Wyrównywanie szans edukacyjnych i zapewnienie wysokiej  jakości usług edukacyjnych

świadczonych  w  systemie  oświaty,  Poddziałanie  9.1.2  –  Wyrównywanie  szans

edukacyjnych  uczniów  z  grup  o  utrudnionym  dostępie  do  edukacji  oraz  zmniejszenie

różnic w jakości usług edukacyjnych.

4. Wspólnie z Inkubatorem Przedsiębiorczości sp. z o.o. w Tarnowskich Górach złożono

w ramach  POKL  Działanie  5.2  „Szkolenia  ogólne  i  specjalistyczne  dla  kadr  urzędów

administracji samorządowej” wniosek pn. „Dziś ambitni, jutro wybitni – szkolenia dla kadr

jednostek samorządu terytorialnego.”

5.  Wniosek  „e-Tarnowskie  Góry.  Rozwój  elektronicznych  usług  publicznych”  złożony

w ramach  Działania  2.2  RPO  WSL  przeszedł  pozytywnie  ocenę  formalną  i  został

przekazany Panelowi Ekspertów do oceny merytorycznej.

Zespół ds. Realizacji Projektu pn. Budowa kanalizacji 
sanitarnej i deszczowej w Tarnowskich Górach:

 W dniu 21.05.2008r. ogłoszono przetarg na wykonanie:

Kontraktu  nr  2  „Budowa  Centralnej  Oczyszczalni  Ścieków”  (termin  składania  

ofert: 03.07.2008r.)

Kontraktu nr 3 „Inżynier Kontraktu” (termin składania ofert: 01.07.2008r.)

 W dniu 05.06.2008r. ogłoszono przetarg na wykonanie Kontraktu nr 6 „Opracowanie

dokumentacji  projektowej  rozbudowy  i  modernizacji  kanalizacji  sanitarnej,

ogólnospławnej,  deszczowej  w  zlewni  „Repty”  i  „Leśna”  (termin  składania  ofert:

16.07.2008r.)

 Opracowanie i przekazanie do Ministerstwa Rozwoju Regionalnego oraz Narodowego

Numer strony



Funduszu Ochrony Środowiska (z kopią do Ministerstwa Środowiska) odpowiedzi na

pytania Komisji Europejskiej z dnia 16.05.008r nt. wpływu realizacji Projektu na obszar

NATURA 2000.

 Opracowanie  i  przekazanie  do  NFOŚiGW  Informacji  Beneficjenta  o  stanie

przygotowania projektu indywidualnego do realizacji za miesiąc maj 2008 dla I i II Fazy

Projektu. 

 Ustalenia  z  NFOŚiGW  w  sprawie  udzielenia  pożyczki  stanowiącej  uzupełnienie

finansowania Projektu: projekt umowy, warunki spłaty, zabezpieczenie itd.

Wydział Architektury:
W  analizowanym okresie nastąpił  znaczny wzrost  ilości  wniosków w sprawie ustalenia

warunków zabudowy i zagospodarowania terenu, które wpłynęły do Wydziału Architektury

oraz zwiększyła się liczba wydanych decyzji.

W stosunku do poprzedniego okresu sprawozdawczego wzrost ten wynosi około 25%.

Sprawy dodatkowe:

1.  Podpisanie  umowy  w  sprawie  wykonania  projektu  4  zmian  miejscowego  planu

zagospodarowania przestrzennego dla Dzielnicy Bobrowniki Śl. - Wschód w Tarnowskich

Górach

2. Przyjmowanie  wniosków  do  zmiany  studium  uwarunkowań  i  kierunków

zagospodarowania przestrzennego dla dzielnic północnych Miasta Tarnowskie Góry,

3. Wykonanie  kopii  części  dokumentacji  dotyczącej  remontu  Sądu  Rejonowego

w Tarnowskich Górach,

4. Przygotowanie mapy rozmieszczenia miejsc wlotów do podziemi tarnogórskich (czynne

szyby, szyby drożne, okna sztolni, wloty w urwiskach),

5. Przygotowanie memorandum w sprawie sztolni „Boże Wspomóż” w Strzybnicy.

Wydział Ochrony Środowiska:
1.  Wszczęto  postępowania  w  sprawie  wydania  decyzji  o  środowiskowych

uwarunkowaniach dla następujących przedsięwzięć:

-   budowa obiektu handlowo – usługowego przy ul. Zagórskiej (obok Kauflandu),

- zmiana sposobu użytkowania wraz z rozbudową budynku byłej Jednostki Wojskowej na

obiekt służby zdrowia, przy ul. Mickiewicza,

-   przebudowa (udrożnienie) koryta rzeki Stoły 

2.  Opracowany  został  Raport  z  wykonania  Programu  ochrony  środowiska  gminy
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Tarnowskie  Góry  za  lata  2006-2007.  W  trakcie  opracowania  jest  Program  ochrony

środowiska na lata 2008-2011. Wykonawca – Główny Instytut Górnictwa w Katowicach.

3.  4  czerwca  odbyło  się  spotkanie  w  sprawie  określenia  sposobu  zakończenia  prac

zmierzających  do  usunięcia  zanieczyszczenia  środowiska  w  rejonie  Zakładów

Chemicznych „Tarnowskie Góry”, zorganizowane przez Wojewodę Śląskiego Zygmunta

Łukaszczyka.

4.  W  związku  z  wydaną  decyzją  na  podstawie  art.  34  ustawy  o  odpadach  z  dnia

21.01.2008r.,  nakazującą  Zakładom  Chemicznym  „Tarnowskie  Góry”  w  Tarnowskich

Górach  w likwidacji  jako posiadaczowi odpadów, usunięcie odpadów  zalegających na

zwałowisku nr 1 zwrócono się do Zakładów Chemicznych o dostarczenie w terminie do 31

lipca 2008r. harmonogramu prac polegających na usunięciu w/w odpadów.

5.  Skierowano  pismo  do  Prezydenta  Miasta  Bytom  w  sprawie  prowadzonych  prac

ziemnych  związanych  prawdopodobnie  z  wydobywaniem  piasku,  w  rejonie  ul.  Korola

w kierunku wyrobiska „Bobrowniki” – przy koronie wyrobiska, po stronie administracyjnej

miasta Bytom (interwencja telefoniczna).

6.  W  związku z interwencja  mieszkańców zwrócono  się  do  Śląskiego Wojewódzkiego

Inspektoratu  Ochrony  Środowiska  Delegatury  w  Częstochowie  o  przeprowadzenie

pomiarów w zakresie natężenia hałasu oraz emisji zanieczyszczeń w rejonie skrzyżowania

ulic  Nowej  i  Gliwickiej.  Ponadto  zwrócono się  do  Generalnej  Dyrekcji  Dróg Krajowych

i Autostrad Rejon w Lublińcu o zamontowanie ekranów dźwiękochłonnych w tym rejonie.

7. Prowadzono postępowanie wyjaśniające w sprawie nielegalnego składowania asfaltu

w rejonie Hałdy Popłuczkowej, na działkach należących do Pana Jana Orfina

8. W ramach realizacji III etapu Programu ONE, rozliczono 36 inwestycji na łączną kwotę

645.156,95 zł (w tym udział gminy 423.349,97 zł).

Przyjęto 6 wniosków mieszkańców o udział w Programie ONE. 

 Miejska Spółka Wodna rozpoczęła prace w ramach składki członkowskiej, polegające

na  wykaszaniu  i  bieżącym  utrzymaniu  rowów  odprowadzających  wody  opadowe

z gruntów gminnych. 

 Dokonano  zwrotu  podatku  akcyzowego  zawartego  w  cenie  oleju  napędowego

wykorzystanego do produkcji  rolnej 21 producentom rolnym na kwotę 26 255,47 zł.

oraz dokonano rozliczenia otrzymanej dotacji celowej na to zadanie.

 W ramach Programu Edukacji Ekologicznej Gminy Tarnowskie Góry:

a) Rozstrzygnięto konkurs plastyczny dla szkół podstawowych i gimnazjalnych na „Logo

Programu Edukacji Ekologicznej Gminy Tarnowskie Góry”, podsumowanie konkursu dnia
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30.05.2008r.  w Urzędzie Miejskim.

b)  Rozstrzygnięto  konkurs  plastyczny  dla  szkół  podstawowych  i  gimnazjalnych  pt.

„Ratujmy środowisko naturalne-nasz wspólny dom” zorganizowany wspólnie z Oddziałem

Powiatowym  LOP  w  Tarnowskich  Górach,  podsumowanie  konkursu  dnia  13  czerwca

2008r. w Wiśniowym Sadzie,

c)  ogłoszono  IX  edycję  konkursu  o  nagrodę  Burmistrza  Miasta  Tarnowskie  Góry   na

„Najładniej  ukwiecony  balkon,  okno,  placówkę  usługowo-handlową,  kawiarenkę  letnią

w centrum Tarnowskich Gór”.

 Otrzymano  dofinansowanie  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska

i Gospodarki Wodnej  w Katowicach na zadanie pn. Wydanie drukiem dwóch ulotek

z zakresu ochrony środowiska i albumu pt. „Tarnowskie Góry. Przyroda”, w wysokości

12.944,00 zł..

Wydział Finansowy:
1. Wezwano podatników do złożenia informacji w/s podatkowych - 260 szt. 

2. Wydano decyzje w sprawie umorzenia, rozłożenia na raty oraz odroczenia terminu

płatności podatku od nieruchomości, podatku rolnego oraz podatku od spadków i

darowizn dla osób prawnych i fizycznych – 25 szt.

3. Dokonano analizy do wniosków uznaniowych  – 22 szt.

4. Wydano postanowienia w sprawach podatkowych – 120 szt. 

5. Wydano decyzje zmieniające i wymiarowe w podatku od nieruchomości,  podatku

rolnym oraz łącznym zobowiązaniu pieniężnym dla osób fizycznych – 410 szt.

6. Wydano zaświadczenia o stanie majątkowym i udzielonej pomocy de minimis – 8

szt.

7. Sprawdzano i podpisywano wezwania, postanowienia oraz decyzje podatkowe.

Wydział Kultury i Promocji Miasta:
Współorganizacja imprez i wydarzeń samorządowych:

 Projekt „ul. Krakowska” – wystawa projektu w Punkcie Informacji o Mieście, ankieta,

informacja w „Gwarku”, informacja na stronie internetowej,

 I  Festiwal  Orkiestr  Dętych  im.  Józefa  Szweda  -  plakat,  folder  prezentacyjny,

zaproszenia,  podziękowania,  statuetki,  talony,  projekt  banerów,  fotoreportaż,

informacja na stronie internetowej,
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 Akcja „Lato w Mieście” - plakat, ulotki, informacja w „Gwarku”, „DziennikuZachodnim

”oraz na stronie internetowej 

 IV  Śląskie  Manewry  Ratownictwa  Jaskiniowego  (PTTK)  –  współfinansowanie,

wykonanie banerów,

 GWARKI 2008:

przedłużenie terminu składania zgłoszeń do udziału w konkursie  na najciekawszy strój

historyczny,

opracowanie  planu  lokalizacyjnego  Gwarków  2008  dla  zabezpieczenia  imprezy,

organizacja i  scenariusz korowodu historycznego oraz  stoisk  historycznych,  prace nad

oprawą graficzną imprezy.

Współpraca z miastami partnerskimi i zagranicą:

- obsługa delegacji z Bekescsaby,

- kooperacja z czeską stroną ws. wyjazdu Rady Miejskiej do miasta partnerskiego Kutna

Hora,

3.   Przygotowanie materiałów promocyjnych:

- projekt logo promocyjnego Miasta (na kufle, koszulki itp.),

- zlecenie wykonania krawatów z herbem miasta,

-  prace  nad   kolejnymi  materiałami,  w tym m.in.:  koszulki,  kufle  z  logo  promocyjnym

miasta, puzzle  z herbem oraz ze zdjęciem Tarnowskich Gór.

Wydział Edukacji, Sportu i Turystyki:
W zakresie edukacji:

 Realizacja zadania  własnego gminy dot.  pomocy materialnej  dla  uczniów w postaci

stypendium  szkolnego  –  przyjmowanie  dokumentów  rozliczających  II  transzę

przyznanego stypendium  w bieżącym roku szkolnym.

 Podsumowanie IV Tarnogórskiej Szkolnej Wiosny Naukowej:

- przygotowanie 165 dyplomów dla uczniów, którzy w roku szkolnym 2007/2008 otrzymali

stypendium naukowe za wybitne wyniki w nauce i osiągnięcia sportowe, w tym 13 uczniom

laureatom i finalistom konkursów przedmiotowych na szczeblu rejonowym i wojewódzkim,

- przygotowanie podziękowań 9 nauczycielom placówek oświatowych za wkład wniesiony

w organizację i rozpowszechnianie IV Tarnogórskiej Szkolnej Wiosny Naukowej,

- przygotowanie podziękowań 2 nauczycielkom prowadzącym zespół wokalny „Puchatek”

w Publicznym Przedszkolu Nr 11 w Tarnowskich Górach.

 Przygotowanie zleceń dotyczących:
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-   przejazdu  dzieci  z  Publicznego  Przedszkola  Nr  9  do  Centrum  Edukacji   Leśno-

Przyrodniczej w Nadleśnictwie Zawadzkie – wycieczka edukacyjna,

-  przejazdu uczniów Publicznego  Gimnazjum Nr  1  do  Ożarowic  –  wystawa połączona

z warsztatami z fizyki,

- wynajmu estrady z nagłośnieniem w celu organizacji XI Festynu Szkolnego 

- „Powitanie lata” w Szkole Podstawowej Nr 3 w Tarnowskich Górach.

Podsumowanie - zakończenie projektu pod nazwą: „Uczymy się nie dla szkoły lecz dla

życia”.

Sporządzenie  informacji  o  realizacji  decyzji  Wojewody  Śląskiego  dotyczącej

dofinansowania  pracodawcom  kosztów  przygotowania  zawodowego  młodocianych

pracowników.

Przeprowadzenie konkursu na stanowisko dyrektora w Publicznym Przedszkolu Nr 26 w

Tarnowskich Górach.

Sporządzenie  danych  do  projektu  Ministerstwa  Edukacji  Narodowej  w  ramach

Rządowego  Programu  Pomocy  Uczniom  w  2008  roku  „Dofinansowanie  zakupu

podręczników dla dzieci rozpoczynających roczne przygotowanie przedszkolne, naukę w

klasach I-III Szkoły Podstawowej – wyprawka szkolna”.

Sporządzenie informacji dotyczącej prognozy awansów zawodowych nauczycieli w 2008

i w 2009 roku dotyczącej szkół i placówek prowadzonych przez gminę Tarnowskie Góry.

Opracowano i przygotowano odpowiedzi na wnioski i pisma.

Realizacja spraw bieżących referatu.

W zakresie sportu:

Przygotowanie  umów  na  realizację  zadania  -  „Organizacja  wypoczynku  dla  dzieci

i młodzieży w ramach akcji lato 2008 w mieście” - 2 umowy

 Współpraca przy tworzeniu programu i plakatu „Akcja Lato w mieście”

 Wypłata stypendiów – 19 wypłat

 Przygotowanie  przelewów w ramach  umów na wsparcie  realizacji  zadań z zakresu

kultury fizycznej i sportu

 Współpraca przy organizacji XIII Spartakiady Dzielnic (powiadamianie, zlecenia)

 Współorganizacja  imprez  rekreacyjno  -  turystycznych  dla  dzieci  z  tarnogórskich

placówek oświatowych (przygotowanie zleceń, realizacja wydatków).

Biuro Kontroli Wewnętrznej:
Kontynuacja  czynności  kontrolnych  w  ramach  kontroli  problemowej,   w  zakresie

wykorzystania środków pochodzących z dotacji, udzielonych z budżetu Gminy Tarnowskie
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Góry  Towarzystwu  Sportowemu  „Gwarek”  Tarnowskie  Góry  i  realizacja  postanowień

zawartych w umowie użyczenia 

Zakończono  przeprowadzanie  kontroli  w  Ludowym  Klubie  Sportowym „Zgoda-Repty”

Tarnowskie Góry, z której został sporządzony protokół.

Zakończono  przeprowadzanie  kontroli  w  Klubie  Sportowym  „Górnik”  Bobrowniki  Śl.,

z której został sporządzony protokół.

Sporządzono zalecenia pokontrolne dla LKS „Zgoda-Repty” Tarnowskie Góry.

Sporządzono zalecenia pokontrolne dla KS „Górnik” Bobrowniki Śl.

Zakończono  przeprowadzanie  kontroli  w  zakresie  prawidłowości  przeprowadzania  

i dokumentowania postępowań o udzielenie zamówień publicznych w Urzędzie Miejskim

w Tarnowskich Górach, z której został sporządzony protokół. 

Rozpoczęto czynności kontrolne w zakresie gospodarowania składnikami majątkowymi

w  niżej  wymienionych  jednostkach  organizacyjnych:Żłobku  Nr  1,  Przedszkolu  Nr  1,

Przedszkolu Nr 2, Przedszkolu Nr 4, Przedszkolu Nr 5, Przedszkolu Nr 6, Przedszkolu

Nr 9,  Przedszkolu  Nr  11,  Przedszkolu  Nr  12,  Przedszkolu  Nr  17,  Przedszkolu  Nr  20,

Przedszkolu Nr 21, Przedszkolu Nr 22, Przedszkolu Nr 24, Przedszkolu Nr 26, Szkole

Podstawowej  Nr  3,  Szkole  Podstawowej  Nr  5,  Szkole  Podstawowej  Nr  9,  Szkole

Podstawowej  Nr  10,  Szkole  Podstawowej  Nr  11,  Szkole  Podstawowej  Nr  13,  Szkole

Podstawowej  Nr  15,  Publicznym  Gimnazjum  Nr  1,  Publicznym  Gimnazjum  Nr  2,

Publicznym  Gimnazjum  Nr  3,  Publicznym  Gimnazjum  Nr  4,  Zespole  Szkolno-

Przedszkolnym  Nr  1,  Zespole  Szkolno-Przedszkolnym  Nr  2,  Zespole  Szkolno-

Przedszkolnym Nr 3, Zespole Szkolno-Przedszkolnym Nr 4.

Informacje o wynikach przeprowadzonych kontroli są zamieszczane na stronach

Biuletynu Informacji Publicznej UM w Tarnowskich Górach.

   Wydział Administracyjno-Gospodarczy:  
- przygotowywano wnioski o wszczęcie postępowań przetargowych,

- przygotował umowy, zamówienia i zlecenia związane z działalnością Wydziału.

Ponadto  w  powyższym  okresie   dokonano  wysyłki  listów  poleconych  w  ilości  3786

i zwykłych  w ilości 909.

Urząd Stanu Cywilnego:

1.Zarejestrowano :
142 - urodzeń noworodków
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86 - zgonów

25 - małżeństw konkordatowych

17 - małżeństw cywilnych

5 - małżeństw umiejscowionych  

2.Wpisano do ksiąg stanu cywilnego :
27 - orzeczeń o rozwiązaniu małżeństwa przez rozwód

2- postanowienia o zaprzeczeniu ojcostwa

3.Wydano :
5 - decyzji o zmianie imion i nazwisk 

14 - decyzji w sprawie sprostowania aktu stanu cywilnego  

9 - decyzji o uzupełnieniu aktu stanu cywilnego

2 - decyzje o skróceniu terminu wyczekiwania na zawarcie związku małżeńskiego

11 – postanowień o przekazaniu podań według właściwości miejscowych

9– decyzji dotyczących wpisania treści zagranicznych aktów do polskich ksiąg

4.Przyjęto :
15 – oświadczeń o uznaniu dziecka

48 – zapewnień o braku przeszkód do zawarcia małżeństwa

750 - podań o wydanie odpisów z ksiąg stanu cywilnego

5.Korespondencja zrealizowana w sprawach :
80 – urodzeń

11 – małżeństw

20 – zgonów

4 – konsularnych

Straż Miejska:
Straż Miejska przeprowadziła 263 interwencje, w tym 119 w wyniku zgłoszeń

mieszkańców. Interwencje dotyczyły głównie:

spraw wynikających z Ustawy i Regulaminu utrzymania czystości i porządku w gminie –

dotyczących  głównie  nieporządków  na  nieruchomościach  oraz  zaśmiecania  i

zanieczyszczania miejsc ogólnodostępnych 

egzekwowania łamania przez kierowców i pieszych przepisów prawa o ruchu drogowym

na newralgicznych ulicach w centrum miasta

reagowania  w  przypadkach  spożywania  alkoholu  w  miejscach  publicznych  objętych

zakazem  zgodnie  z  art.  14  ust.  1  i  2a  –  6  ustawy  o  wychowaniu  w  trzeźwości

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi 
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Nałożono 53 mandaty na kwotę 4 650,00 z następujących wykroczeń:

 przeciwko porządkowi i spokojowi publicznemu 

 przeciwko bezpieczeństwu i porządkowi w komunikacji 

 przeciwko urządzeniom użytku publicznego 

 przeciwko ustawie o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi

 Skierowano 5 spraw do Sądu Rejonowego Wydziału  VI  Grodzkiego w Tarnowskich

Górach

W tym okresie odbyło się 13 służb z Policją:

-     9 z funkcjonariuszami wydziału prewencji

-     4 z funkcjonariuszami rewiru dzielnicowych

w dniu  16  maja  w  ramach  przeprowadzonej  przez  patrol  SM kompleksowej  kontroli

terenu Parku Kulturowego “Hałda Popłuczkowa” ujawniono na terenie gminnym wycinkę

kilku drzew oraz miejsca palenia ognisk

 w dniu  17  maja  na terenie  byłych  Zakładów dolomitowych przylegającym do “Hałdy

Popłuczkowej”  będącym  w  wieczystym  użytkowaniu  przez  właściciela  Zakładu  Robót

Drogowych  z  siedzibą   w  Orzechu  –  ujawniono  magazynowanie  odpadów  asfaltu

wytwarzanych z inwestycji prowadzonej na terenie miasta Bytom. 

w dniu  7  czerwca  ~ godz.  2355 patrol  pełniący  służbę  nocną  w  ramach  współpracy

z Policją zauważył wydobywający się dym z nieużytkowanego pomieszczenia garażowego

przy ul. Poprzecznej  w wyniku jak się później okazało palącego się w nim łóżka. W jego

wnętrzu znajdowało się dwóch śpiących mężczyzn (będących w stanie wskazującym na

spożycie  alkoholu),  których  po  wyniesieniu  na  zewnątrz  zabrało  wezwane  Pogotowie

Ratunkowe natomiast ogień w pomieszczeniu został ugaszony przez przybyłe na miejsce

2 jednostki Straży Pożarnej. 

17. Wydział Zarządzania kryzysowego:
W zakresie obrony cywilnej:

bieżąca realizacja zadań określonych w Wytycznych Burmistrza Miasta na 2008r.

Wybór dostawcy akustycznej syreny alarmowej,

zakup  radiotelefonów „Motorola”  zabezpieczających łączność  w sytuacjach  różnych

zagrożeń,

przegląd budowli ochronnych,

aktualizacja Planów Obrony Cywilnej placówek oświatowych.

W zakresie spraw obronnych:
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aktualizacja  „Planu Operacyjnego Funkcjonowania  Miasta  .  .  .  .”  (ŚL.UW.  WBiZK-

Katowice), 

opracowanie Dokumentacji Głównego Stanowiska Kierowania Burmistrza Miasta, na

czas zagrożenia zewnętrznego,

kontrola prawidłowego  wytwarzania i przechowywania dokumentów niejawnych. 

W ramach zarządzania kryzysowego:

opracowanie  Planu Reagowania Kryzysowego Miasta Tarnowskie Góry, 

monitorowanie zagrożeń, zdarzeń nadzwyczajnych i innych sytuacji kryzysowych,

współpraca  z  komórkami  organizacyjnymi  Urzędu  Miejskiego  w  ramach  programu

„Akcja Lato  w Mieście”,

W zakresie wdrażania na terenie Gminy programu „Bezpieczne Wspólnoty”:

przygotowanie  i  przeprowadzenie  posiedzenia  Zespołu  ds.  wdrażania  programu,

połączone z powołaniem liderów poszczególnych grup roboczych oraz określeniem ich

zadań (kontynuacja),

opracowanie  ramowego porozumienia z Komendą  Hufca Ziemi  Tarnogórskiej  ZHP,

dotyczącego wsparcia  medycznego  profesjonalnych  służb  medycznych  w sytuacjach

kryzysowych oraz podczas imprezy masowej „Gwarki Tarnogórskie”,

przekazanie  Komendzie  Powiatowej  Policji  w  Tarnowskich  Górach,  maskotki

„Sznupek”, w ramach realizacji programu WHO „Bezpieczne Wspólnoty”.

W zakresie OSP:

bieżące finansowanie działalności OSP,

sprzedaż samochodu pożarniczego gminie Dzikowiec.

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej
Świadczenia pomocy społecznej:

 zarejestrowano 189 nowych wniosków o pomoc,

 wydano 796 decyzji administracyjnych w sprawie pomocy społecznej,

 formy udzielonej pomocy:

 zasiłki stałe – 160  świadczeń,

 zasiłki  okresowe – 321  świadczeń,  

 zasiłki  celowe – 301 świadczeń,

 zasiłki  celowe specjalne – 96 świadczeń, 

 w  ramach  realizacji  programu  „Pomoc  państwa  w  zakresie  dożywiania”
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udzielono:

 zasiłków  celowych na zakup żywności – 348 osób,

 posiłków   w szkołach – 609 dzieci (w tym: 6 osób dorosłych),

 wyżywienia   w przedszkolach i żłobkach – 144 dzieci

 finansowano  posiłki w TOTU – 45 osób,

 finansowano  posiłki w DDPS – 13 osób,

 finansowano posiłki wraz z dowozem dla mieszkańców Noclegowni – 19
osób,

 finansowano  pobyt   26 osób w domach pomocy społecznej.

 Świadczono usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania dla 113 osób, w tym: 

- 110 korzystało z podstawowych usług opiekuńczych,

-   26 osoby miały dostarczane posiłki do domu,

-     6 osób korzystało z usług rehabilitacyjnych. 

Pomoc w ramach Ośrodków  Wsparcia 

Dodatki Mieszkaniowe

 przyjęto nowych wniosków   180

 wydano decyzji administracyjnych    227

 wypłacono świadczeń 1.117

 zrealizowano świadczenia na kwotę  175.823,58 zł. 
Dział Świadczeń Rodzinnych

W okresie sprawozdawczym w zakresie świadczeń rodzinnych:

 wydano 212 decyzji, w tym 8 decyzji dotyczących zaliczki alimentacyjnej;

 wydano 84 zaświadczenia i pisma dotyczące świadczeń rodzinnych;

wypłacono świadczenia na kwotę 715.407,05 zł. w tym zaliczki alimentacyjne 

na kwotę 73.103,53 zł.

Liczba świadczeń Liczba rodzin
Zasiłki rodzinne z dodatkami 5.547 2.109

Świadczenia opiekuńcze 1.086 1.051
Zaliczka alimentacyjna    392    230

Rodzaj placówki
Ilość pensjonariuszy 

w okresie sprawozdawczym 
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Dzienny Dom Pomocy Społecznej 65
Noclegownia 37
Zespół Mieszkań Chronionych 64
Dzienny Ośrodek Adaptacyjny 22

Biuro Zamówień Publicznych
Wszczęte  postępowania o udzielenie zamówienia publicznego.

W trybie przetargu nieograniczonego o wartości zamówienia większej niż kwoty określone

w przepisach wydanych na  podstawie art.  11  ust.  8  ustawy Pzp (206.000 Euro  – dla

dostaw lub usług  i 5.150.000 Euro – dla robót budowlanych) na:

-  Pełnienie  roli  Inżyniera  Kontraktu  dla  projektu  „Budowa  Kanalizacji  sanitarnej

i deszczowej oraz oczyszczalni ścieków komunalnych w Tarnowskich Górach – I Faza”

Kontrakt nr 3,

-  Budowę Centralnej  Oczyszczalni  ścieków w Tarnowskich  Górach w ramach projektu

„Budowa  Kanalizacji  sanitarnej  i  deszczowej  oraz  oczyszczalni  ścieków  komunalnych

w Tarnowskich Górach – I Faza” Kontrakt nr 2,

- Opracowanie dokumentacji projektowej rozbudowy i modernizacji kanalizacji sanitarnej,

ogólnospławnej  i  deszczowej  w zlewni  „Repty” i  „Leśna”  w ramach  projektu  „Budowa

Kanalizacji  sanitarnej  i  deszczowej  oraz  oczyszczalni  ścieków  komunalnych

w Tarnowskich Górach – I Faza” 

- Wykonanie projektu windy dla osób niepełnosprawnych w budynku UM przy

ul.  Sienkiewicza

 W  trybie  przetargu  nieograniczonego  o  wartości  zamówienia  mniejszej  niż  kwoty

określone w przepisach wydanych na podstawie art.  11 ust. 8 ustawy Pzp (206.000

Euro – dla dostaw lub usług i 5.150.000 Euro – dla robót budowlanych) na:

- Przebudowę placu zabaw przy ul. Jana III Sobieskiego,

- Budowę boiska wielofunkcyjnego przy Szkole Podstawowej nr 10,

- Wykonanie dokumentacji projektowej budowy ul. Semaforowej oraz części ul.

Kierunkowej,

Zbiórkę odpadów wielkogabarytowych na terenie Gminy Tarnowskie Góry w 2008 r,

Wykonanie remontu budynku komunalnego przy ul. Odrodzenia 9,

Wykonanie remontu budynku komunalnego przy ul. Odrodzenia 7,

Wykonanie inwentaryzacji architektoniczno – budowlanych i instalacyjnych budynków

mieszkalnych Gminy Tarnowskie Góry,
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Budowa kanalizacji deszczowej dla budynków nr 87 i 93 przy ul. Zagórskiej,

Remont budynku sportowego TS Gwarek 

Remont muszli koncertowej, dojść do niej i oświetlenia terenu,

Zakończone postępowania o udzielenie zamówienia publicznego.

W  trybie  przetargu  nieograniczonego  o  wartości  zamówienia  mniejszej  niż  kwoty

określone  w przepisach wydanych na podstawie art. 11 ust. 8 ustawy Pzp (206.000 Euro

– dla dostaw lub usług  i 5.150.000 Euro – dla robót budowlanych) na:

 Wykonanie projektu wymiany okien i drzwi remontu schodów i elementów granitowych

elewacji Ratusza,

 Wykonanie 4 zmian fragmentów miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego dla Dzielnicy Bobrowniki Śl. Wschód w Tarnowskich Górach,

Ad. 5
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  są  interpelacje,  wnioski,  pytania  Radnych  oraz

dyskusja ogólna - część I.

Radny Henryk WRZASK złożył wniosek o ograniczenie czasu wypowiedzi do 1 minuty,

natomiast całość punktu 5 porządku obrad ograniczyć do 15 minut. 

Radny Stanisław KOWOLIK: „popieram wniosek złożony przez Pana Radnego, wniosek

ten ma podstawę w Regulaminie, gdzie określenie „krótkie wypowiedzi” są jednoznaczne.”

Radny Krzysztof SZNAJDER zaproponował, aby nie skracać czasu wypowiedzi. 

Radny Krzysztof ŁOZIŃSKI  poparł wypowiedź swojego przedmówcy. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  wniosek   Radnego  Henryka  

WRZASK.

Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  –  9  Radnych,  przeciw  –  13  Radnych,  od  głosu

wstrzymał się – 0 Radnych. Wniosek nie został przyjęty. 

Prezes  Klubu  Sportowego  „Górnik”  Bobrowniki  Śl.  Henryk  BRYZEK:  „bardzo

cieszyło  nas  to,  że  Burmistrzem  Miasta  oraz  Przewodniczącym  Rady  Miejskiej  są
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mieszkańcy Bobrownik. Marzyła nam się nowa płyta boiska, dokończenie hali sportowej...

nic  bardziej  mylnego.  Mamy  wojnę  na  górze,  kosztem  Klubu  Sportowego.  Jestem

prezesem  od  11  lat,  dla  tego  tak  długo,  gdyż  jestem  mieszkańcem  Piekar  Śląskich.

Do dzisiejszego wystąpienia zostałem zobligowany przez Zarząd Klubu, który, tak jak ja,

jest zbulwersowany doniesieniami prasy o konflikcie, który dąży do pozbawienia mandatu

Radnego, byłego Wiceprezesa Klubu, Piotra SZCZĘSNEGO. Do tego celu posłużono się

Klubem.  Potraktowano  nas  jak  miotłę  do  wysprzątania  własnego  podwórka.  Kontrole.

Zarzucano  nam,  że  wynajmujemy  kawiarenkę  i  czerpiemy  z  tego  korzyści  bez  zgody

Gminy  oraz,  że  czerpiemy  korzyści  z  Aqua  Parku  oraz,  że  wystawiliśmy  rachunek

Towarzystwu Sportowemu GWAREK za przygotowanie boiska do zawodów sportowych.

Tak  klub  użycza  kawiarenkę,  korzyści  z  tego  płynące  przeznacza  na  działalność

statutową,  tak  dzieje  się  od  1994r.  Są to  sumy niewielkie.  Z  całą  odpowiedzialnością

informuję, że władze Miasta wiedziały o tym, traktowaliśmy to jako przyzwolenie. Umowa

z Aqua Parkiem – otrzymywaliśmy w ubiegłym roku przez 4 m-ce 36 biletów dla naszych

zawodników w zamian mieliśmy reklamować Aqua Park na zawodach sportowych. Nie

mogliśmy tego  robić,  gdyż umowa z Gminą  zabrania  czerpania  pożytków z reklamy...

Rachunek dla Towarzystwa Sportowego „GWAREK”, był związany z partycypacją kosztów

wspólnych meczy sparingowych. Zgodnie z umową z Gminą, mamy utrzymywać obiekty,

remontować  i  przeprowadzać  bieżące  naprawy.  Miasto  nie  ma  na  ten  cel  funduszy.

Radzimy sobie sami. Pozyskujemy sponsorów. Nie byliśmy szkoleni jak prowadzić kluby

by być zgodnym z prawem. Nie mamy prawników. My nie mamy na to pieniędzy. Który

klub ogrodził by teren o powierzchni 4 ha za 20 tys. zł. Kto wykonał remonty pomieszczeń,

bez  udziału  Gminy?  ...  To  wszytko  wykonał  mój  wspólnik,  bez  wynagrodzenia.

Remontujemy  kort  tenisowy.  Zapraszam  Radnych.  Zawsze  mogłem  liczyć  na  Piotra

SZCZĘSNEGO. Co roku jest naszym sponsorem. Jego firma wykonała bezpłatnie remont

centralnego  ogrzewania.  Przekazywał  też  pewne  sumy  na  działalność  Klubu.  Tego

człowieka  oskarża  się,  że  czerpał  korzyści  z  mienia  gminy.  Jest  to  absurd.  Jest  on

poddawany  krytyce  z  powodu  działalności  społecznej  w  Klubie.  Zniechęca  to  do

działalności  społecznej.  Powinno  się  ułatwić  działalność  w  Klubie  Sportowym.  Łatwiej

kontrolować,  niż  społecznie  krzewić  kulturę  i  sport.  Widząc  ten  krzyż  nad  Państwem,

zastanawiam  się,  czy  jest  on  symbolem  braterstwa  i  współpracy,  czy  symbolem

krzyżowania przeciwników politycznych.”

Radny Marek JAWORSKI: poruszył następujące kwestie:
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• Budowy ścieżki rowerowej na odcinku od granicy Miasta Tarnowskie Góry do Zalewu

Nakło-Chechło. Dojazd nad Zalew jest zniszczony przez tiry. Staje się to niebezpieczne.

Powinno się interweniować do Powiatu Tarnogórskiego. 

• Ruchu rowerowego w centrum miasta – brak stojaków na rowery. 

• Wniosków jakie Gmina wyciągnie z odrzucenia przez Sąd Administracyjny skargi na

decyzję Wojewody odnośnie taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę, tak by w przyszłym

roku nie miała miejsca taka sytuacja.  

• Skweru na ulicy Powstańców i Sienkiewicza - miasto poczyniło już inwestycje - należy

zwrócić się do Starosty o uporządkowanie terenu należącego do jego administracji.

• Wniosku  o  ograniczenie  czasu  do  jednej  minuty,  a  czasu  dyskusji  do  15  minut

pozbawiłoby to wielu Radnych głosu.

Radny Stanisław KOWOLIK: ”szanuję i doceniam edukację, edukację Radnych, liderów

życia politycznego we wspólnocie lokalnej, nade wszytko. Tematy, które poruszę dotyczą

edukacji i szkoleń. Proszę o wyjaśnienie trzech dokumentów, które ostatnio otrzymałem.

Radni otrzymali ofertę szkolenia, przeprowadzonego przez firmę z Wrocławia, na temat

„jak przemawiać i tworzyć profesjonalnie prezentacje” w dniach 29.06-03.07.2008r. Koszt

ok 1000 zł. Oferta rozłożona na kilka dni, zwiera ciekawe pakiety tematyczne. Sądzę, że

gdyby to była oferta członka partii politycznej do innego członka partii, gdyby środki na to

szkolenie  były  przelane z konta  partyjnego,  byłoby to  zrozumiałe.  Gdyby 23  Radnych

zdecydowało się na to szkolenie, które z misją Radnego nie ma nic wspólnego, środki na

to  szkolenie  winny być  wydane  z własnej  kieszeni  lub  środków partii...  Drugi  element

mojego  wystąpienia  dotyczy  kolejnej  oferty  szkolenia  „samorządowego  ciała”.  Chodzi

o ofertę z dnia 29.05.2008r. wyjazdu do miasta partnerskiego Kutna Hora. Z zaproszenia

tego nie dowiadujemy się niczego poza tym, że ten wyjazd ma trwać trzy dni. Sądzę, że

radni powinni koncentrować się na rzetelnej pracy, a nie na propozycjach wyjazdów, nie

związanych  z  obowiązkami  radnego.  W  jakim  celu  jest  ten  wyjazd?  Trzecia  kwestia

dotycząca edukacji  –  otrzymałem pismo sygnowane przez Wiceprzewodniczącego  PO

Pana  Tomczykiewicza  i  Posła  do  Parlamentu  Europejskiego  Jana  Olbrychta,  którzy

zwracają  się  do  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  Tarnowskie  Góry  z  informacją:

z przyjemnością  zapraszamy  Pana  na  kolejne  spotkanie  działaczy  samorządowych,

członków PO w dniach  30-31.05  w Ustroniu.  Przekazanie  tego  zaproszenia  z  imienia

i nazwiska  mnie  odbieram  jako  element  politycznej  korupcji.  Wiadomo,  że  jestem

związany z partią polityczną, która może nie różni się skrajnie od PO, ale przekazywanie

przez Pana Przewodniczącego partyjnego pisma właśnie mnie, na dwudniowe szkolenie,
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nie wiem jak mam odbierać? Może inni  Przewodniczący Klubów też takie zaproszenie

dostali?...”

Radny  Stefan  NOWAK zadał  pytanie  czy  będą  kontynuowane  kontrole  klubów

sportowych oraz czy zaplanowane remonty placówek oświatowych zostaną zakończone

przed rozpoczęciem roku szkolnego.

Radny Jakub CHMIEL poruszył  temat  stanu  mieszkań  w MTBS prezentując  Radnym

slajdy  ze  zdjęciami.  „Miasto  przekazuje  tereny  prawie  dwuhektarowe  na  rzecz  MTBS,

natomiast  mieszkania,  w których mieszkają najemcy daleko odbiegają od standardów.”

Następnie  Radny  przedstawił  jak  niegospodarnie  prowadzone  są  remonty  budynków

MTBS.  „Nikt  nie kontroluje sposobu wykonania remontu przez wykonawców. W  wielu

mieszkaniach ciągle brakuje centralnego ogrzewania, a na klatkach zostały wymontowane

grzejniki, by MTBS mógł zaoszczędzić na ogrzewaniu.” Radny zwrócił uwagę, iż chcąc się

dowiedzieć szczegółów dotyczących ofert nieruchomości wystawionych na sprzedaż przez

Gminę  Tarnowskie  Góry,  nie  uzyskał  żadnej  informacji.  Tak  nie  może  się  dziać  na

profesjonalnym rynku nieruchomości. Kontrola w Klubie Sportowym  „Górnik” Bobrowniki

Śl.  oraz  zarzuty  wobec  Radnego  Piotra  Szczęsnego  są  sprawą  polityczną.  Radny

przypomniał, że od półtora roku domagał się kontroli w Klubie Sportowym „Strzybnica”. Po

usilnych  domaganiach  wyniku  kontroli,  został  poinformowany,  że  kontrola  dotyczyła

koncesji  na  sprzedaż  piwa.  Nic  nie  wspomniano,  czy  Klub  zajmuje  się  działalnością

statutową. Klub prowadzi działalność gospodarczą, czerpiąc korzyści z wynajmu pokoi...

Nawiązując  do  tematu  budowy  hali  sportowej  w  Tarnowskich  Górach,  Radny

poinformował,  że  nie  przemawiają  do  niego  argumenty,  iż  minione  pokolenia

wychowywały się w tych szkołach i też osiągały wysokie wyniki sportowe. Może się nie

powieść pozyskiwanie gruntu pod budowę hali sportowej przy Aqua Parku i hala ta wcale

nie  powstanie.  Następnie  Radny  przedstawił  zdjęcia  zrobione  w  budynkach  MTBS.

„W informacji  Pana  Burmistrza,  (które nam Pan wcześniej  przedstawił  i  powiedział,  że

musi nas informować bo inaczej będzie się spotykał z zarzutami,  że w mieście się nie

dzieje nic) słyszymy, że zrekultywowano trawnik i postawiono lustro przy skrzyżowaniu.

Panie Burmistrzu proszę nas jeszcze informować w ilu klatkach schodowych wymieniono

żarówki.  Jeśli  tego  typu  informacjami  Pan  nas  częstuje,  że  zrekultywowano  trawnik
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i postawiono  lustro  przy skrzyżowaniu.  Ja  chciałbym wiedzieć  ile  żarówek wymieniono

w budynkach  należących do miasta,  bo  ta  informacja  jest  tak  samo cenna  jak  ta,  na

którym  skrzyżowaniu  postawiono  lustro.  Na  sam  koniec  chciałbym  podzielić  się

z Państwem  takim  ostatnim  spostrzeżeniem,  w  czasie  mojego  sprawowania  mandatu

radnego.  Burmistrz  Czech  jest  wybrykiem  demokracji,  szkoda,  że  dotknął  ten  wybryk

Tarnowskich Gór. Mam nadzieję, że tego typu nieszczęścia będą, w przyszłości omijały

nasze miasto. Jednak już dziś jestem pewien, że Burmistrz Czech pozostawi nasze miasto

w stanie w jakim pozostawił szkołę, w której długie lata był dyrektorem. (...) Ja chciałbym

Państwu podziękować za współpracę za ten czas, w którym byłem radnym. Z wieloma

radnymi  się  nie  zgadzałem,  z wieloma  radnymi  polemizowałem,  często  miałem  swoje

zdanie,  ale  brakło  mi  sił  na  artykułowanie  własnego  zdania.  Dzisiaj  złożę  rezygnację

z mandatu radnego na ręce Pana Przewodniczącego.”

Przewodniczący Rady Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY poinformował,  że koniecznym jest

zajęcie stanowiska w sprawie zaprezentowanych przez Radnego budynków MTBS, które

grożą katastrofą budowlaną. 

Radna Alicja KOSIBA-LESIAK stwierdziła, że ocena, jakim Burmistrzem jest Arkadiusz

CZECH  będzie  miała  miejsce  pod  koniec  kadencji.  Zwróciła  uwagę,  że  otrzymuje

odpowiedzi na interpelacje z dużym opóźnieniem, świadczy to o tym, że źle funkcjonuje

administracja  w Urzędzie  Miejskim.  Następnie  poinformowała,  iż  odbyło  się  spotkanie

w sprawie byłych Zakładów Chemicznych (na wniosek Komisji OCHRONY ŚRODOWISKA

I FUNDUSZY EUROPEJSKICH), na którym omawiane były działania w sprawie likwidacji

niebezpiecznych  odpadów.  Kolejne  spotkanie  w tej  sprawie  odbyło  się z  Sekretarzem

Stanu  Ministerstwa  Środowiska  Stanisławem  Gawłowskim w  biurze  posła  Tomasza

Głogowskiego,  na  którym uzyskała  zapewnienie,  że nasze  Miasto  otrzyma dotację  na

usuwanie  pozostałości  po  Zakładach Chemicznych.   Pan Gawłowski  poinformował,  że

Gmina (Burmistrz) musi doprowadzić do tego, że wniosek zostanie zrealizowany.

Radny Przemysław OLEŚ przypomniał, że Burmistrz Miasta został poinformowany o tym,

że duży inwestor zagraniczny jest zainteresowany rynkiem tarnogórskim (budowa odlewni

aluminium)  oraz  poproszony  o  przedstawienie  informacji  odnośnie  infrastruktury

Tarnowskich Gór.  Burmistrz  Miasta  obiecał  dostarczenie  takich  informacji  do  miesiąca

czasu. Do tej  pory ta informacja nie została przygotowana...  Burmistrz Miasta powinien

wykazywać aktywność w  pozyskiwaniu inwestorów. 
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Łukasz GARUS podjął temat ruchu rowerowego

w centrum  miasta.  Powinno  się  ułatwić  mieszkańcom  pozostawienie  rowerów  pod

budynkami Urzędu Miejskiego. Następnie zadał pytanie w sprawie sposobu wykorzystania

dotacji z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego w wysokości 50 tys. na pochód

Gwarkowski. Zaproponował wykorzystanie tych środków na zakup strojów, które mogłyby

być  wykorzystane  również  w  przyszłości  (do  tej  pory  kostiumy  były  wypożyczane).

Następnie Radny poruszył sprawę dotacji na działalność kulturalną instytucji kulturalnych.

Wyraził  opinię,  że  środki  z  dotacji  powinny być  kierowane  do  małych  pozarządowych

instytucji. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław  ŚLEPACZUK  zaproponował

zaprenumerowanie tygodnika „Wspólnota”  dla wszystkich Radnych Rady Miejskiej  oraz

wydanie  biuletynu,  w  którym  możnaby  zaprezentować  Radnych,  Burmistrza,  a  także

umieścić opis Komisji Rady Miejskiej oraz samorządu Gminnego. 

Radny zadał następujące pytania:

– ile środków z budżetu gminy zostanie przekazane na organizację Gwarków 2008 oraz

ile wpłynie środków do budżetu odnośnie umów związanych z Gwarkami?

– Ilu urzędników jest zaangażowanych w organizację Gwarków?

– czy Gmina może sobie sama wydać zgodę na organizację imprezy masowej?

– dlaczego Miasto zdecydowało się samodzielnie zorganizować Gwarki?

– jaka jest sytuacja w Parku Wodnym w Tarnowskich Górach? 

– kto  dokonywał  odbioru  inwestycji  na  ulicy  bocznej  Kolejarzy,  czy  podjęto  jakieś

działania związane z usterkami jakie pozostały po jej realizacji?

– w ilu klubach sportowych toczy się obecnie kontrola oraz co jest przyczyną kontroli?

Radny Kazimierz SZCZERBA zwrócił uwagę na dużą ilość śmieci  na ulicach oraz zły

wygląd  podcieni  i  elewacji  kamienic  w Centrum  Miasta.  „Wygląd  starówki  jest  bardzo

ważny dla Miasta, ponieważ tu przyjeżdżają turyści... Na jakim etapie znajdują się prace

związane z ulicą Krakowską i  Tylną.  Czy będą one  zrealizowane  w tej  kadencji?  Jak

Burmistrz ocenia poziom szkół?”

Radny Krzysztof SZNAJDER zadał następujące pytania:

• kto jest odpowiedzialny za zamiatanie ulic, ponieważ w Dzielnicach poza centrum, na
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mniej uczęszczanych ulicach jest brudno. Poprosił o przedstawienie Przewodniczącym

Zarządu Dzielnic, kto i z jaką częstotliwością, które ulice zamiata. 

• w jaki sposób została rozwiązana umowa o pracę z Zespołem Radców Prawnych? Ile

miasto kosztuje spór Burmistrza Miasta z pracownikami Zespołu Radców Prawnych.

• kolejna  sprawą,  poruszoną  przez Radnego  jest  poziom napraw jezdni  po  awariach

wodociągowych. 

W dalszej wypowiedzi: „Chciałbym Panie Burmistrzu zwrócić uwagę na pewną sytuację,

bo  dotyczy to  Pana  pracowników.  Dzieje  się  niedobrze  w gminie,  prowadzi  się  walkę

polityczną  z  Radnymi.  Próbuje  się  dyskredytować  Radnych  w  ich  środowiskach.  Ja

osobiście  odczułem  to  już  dwukrotnie.  Pani  Wiceburmistrz  mieszkańcowi  Lasowic

przekazała informację,  że Radny Sznajder nie jest  zainteresowany budową kanalizacji,

oczyszczalni ścieków, tylko Klubami Sportowymi. Tę wypowiedź Pan Kowalczyk otrzymał

w Urzędzie Miasta, wprawdzie na korytarzu, w prywatnej rozmowie, nie w gabinecie ale

Pani  Wiceburmistrz.  Tą  informację  potwierdził  w obecności  Przewodniczącego  Rady

w biurze  Rady  Miejskiej.  Chciałem  z tego  zrobić  użytek  na  drodze  sądowej,  ale  Pani

przeprosiła za tę sytuację i zrezygnowałem z tej drogi. Natomiast chcę zwrócić uwagę, że

to są sprawy dotyczące dyskredytacji Radnych i takie sytuacje nie powinny się zdarzyć.

Również  w stosunku  do  mojej  osoby,  wiem,  że  są  podejmowane  działania,  szukania

haków na pozbawienie mnie mandatu Radnego.”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY poprosił  Burmistrza  Miasta

o sprecyzowanie,  na  jakim  etapie  znajduje  się  spór  z  pracownikami  Zespołu  Radców

Prawnych. Jaka jest wysokość ich roszczeń? W jakim charakterze jest zatrudniony Pan

Grzegorz  CZUDAJ.  W  nawiązaniu  do  wypowiedzi  Radnego  Stanisława  KOWOLIKA

poinformował,  że  wpływa  bardzo  dużo  ofert  szkoleniowych,  które  są  kierowane  do

Radnych lub Przewodniczących Klubów Radnych. Jeżeli Radni wykażą zainteresowanie

tematyką  szkolenia  mogą  wziąć  w  nim  udział  (w  ramach  środków,  które  są  na  to

przeznaczone  w  budżecie  Rady  Miejskiej).  Istnieje  możliwość  korzystania  ze  szkoleń

organizowanych przez Śląskie Forum Przewodniczących Gmin i Powiatów. Na ostatnie

szkolenie zgłosiło się jedynie dwóch Radnych. Ponadto zostało skierowane do Radnych

ustne  zaproszenie  Burmistrza  Miasta  Kutnej  Hora,  do  nawiązania  współpracy  oraz

wymiany  doświadczeń  m.in.  w  sprawie  renowacji  zabytkowych  budynków.  Oferty

szkoleniowe  partii  politycznych  kierowane  imiennie  do  Radnych  poprzez  Biuro  Rady

Miejskiej są przekazywane bezpośrednio odbiorcom. 
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Burmistrz  Miasta  Arkadiusz  CZECH  odnosząc  się  do  powyższych  pytań  Radnych:

„bardzo dużo padło pytań postaram się na nie odpowiedzieć. Odnośnie budowy ścieżek

rowerowych oraz chodników przy „Małpim Gaju” – możliwości obligowania Powiatu do ich

budowy są, jakie są. Skuteczniejszym wydają się możliwości, jakie daje wpływ na koalicję

rządzącą w Powiecie – porównywalną do tej w Gminie Tarnowskie Góry. Odnośnie miejsc

parkingowych dla rowerów, udzielono już odpowiedzi na interpelację Radnego Łukasza

GARUS. Również Starosta wniósł takie zapytanie (zielono-niebieskie stojaki na rowery).

Obecnie przed Ratuszem czy ulicą Krakowską nie wyobrażam sobie ich umieszczenia.

Ale  takie  zadanie,  z  własnym projektem,  można  ująć  w budżecie  Gminy.  Kontrole  w

Klubach Sportowych będą kontynuowane pod względem wykonania dotacji i korzystania z

mienia  Gminy.  Remonty  w placówkach  oświatowych  powinny  się  skończyć  przed  1

września, jednak dokonywane są one przez wykonawców wyłonionych w drodze przetargu

i  czasem  pojawiają  się  opóźnienia.  Kontrola  Klubu  Sportowego  „Strzybnica”  była

przeprowadzona  na  mój  wniosek  przez  Starostę,  zostały  wykryte  nieprawidłowości,

z którymi  zwrócono  się  do  KRS.   Mając  tą  informację,  Gmina  kontroluje  pozostałe

stowarzyszenia. Wnioski: umowy są źle skonstruowane, nie dają one możliwości Klubom

korzystania  z  mienia  Gminy,  tak  nie  musi  być.  Obecnie  w  Wydziale  Gospodarki

Nieruchomościami  przygotowywane  są umowy  użytkowania.  W  umowach  tych  Gmina

będzie  miała  prawo  do  kontroli  przychodów jakie  Klub  osiąga  z  korzystania  z  mienia

Gminnego. Zasadą jest, że Gmina występując o warunki zabudowy zwraca się do SKO

o wytypowanie  Gminy,  która  taką decyzję wyda. Odnośnie budowy hali  sportowej  przy

ulicy  Wyspiańskiego,  Naczelnika  Wydziału  Architektury  wydał  decyzję  o  warunkach

zabudowy na wniosek Naczelnik Wydział Inwestycji i Remontów... Informacje o budowie

chodnika  czy  postawienia  lustra  -  przekazuję,  gdyż  są  to  wnioski  mieszkańców,  dla

niektórych bardzo ważne...  Sprawdziłem interpelacje złożone przez Panią Radną  Alicję

Kosibę-Lesiak w  tym  roku  (...)  wszystkie   były  przekazywane  w  terminie.  Z  góry

przepraszam  Panią  Radną,  gdyby  jakakolwiek  odpowiedź  przyszła  po  terminie.  Na

spotkaniu  z  Panem  Ministrem,  była  mowa  o Zakładach  Chemicznych  oraz  liście

indykatywnej – ale ta lista dotyczyła budowy kanalizacji i centralnej oczyszczalni ścieków,

nie było w tym mowy o Zakładach Chemicznych. Gmina Tarnowskie Góry odżegnuje się

od usuwania zanieczyszczeń, które pozostawił Skarb Państwa. Informacja dla inwestora

jest przygotowana,  można ją odebrać w Wydziale Strategii  i  Rozwoju Miasta.  Dziękuję

Panu Radnemu Olesiowi za spotkanie, odbyło się ono w kwietniu, w dziurze dolomitowej...

Uchroniła  mnie  ona  przed  podjęciem  pewnej  decyzji.  Prowadzone  były  rozmowy  z

Wojewodą  w  sprawie  zamiany  gruntów,  nie  miałem  wtedy  świadomości  wartości
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nieruchomości...  Odnośnie dotacji na Gwarki,  informuję, że Gmina musiała przedstawić

szczegółowo program,  na co chce przeznaczyć te pieniądze,  nie można tego zmienić.

Wszystkie  jednostki  kulturalne  mają  prawo  brać  udział  w  konkursach  i otrzymywać

dotacje.  Dobrym  pomysłem  jest  pomysł  Pana  ŚLEPACZUKA,  aby  Radni  otrzymywali

pismo „Wspólnota” w ramach Biura Rady Miejskiej  jest on do zrealizowania.  Na temat

Gwarków wypowie się Pani Sekretarz. Odnośnie sytuacji w AIG, problemem jest dojazd.

W  chwili  powstania AIG w 1998r.  uzyskano warunkowy wjazd z drogi krajowej DK-11.

Wiedząc o tym Burmistrz Hanysek, polecił wykonać zmiany w organizacji ruchu, aby wjazd

był  docelowy.  Projekt  taki  powstał  w 2001r.  z  powodu  braku  środków  nie  został

zrealizowany. Nic nie stałoby na przeszkodzie, żeby ten wjazd wykonać, jednak powstała

decyzja o budowie ronda przy obiekcie handlowym. Dlatego nie może powstać kolejny

węzeł  komunikacyjny.  Na  szczęście  można  realizować  alternatywny  dojazd  do  AIG.

Uczestniczyłem w spotkaniu z przedstawicielami Związku Zawodowego Parku Wodnego

i Przewodniczącym  Rady  Nadzorczej.  Jedynym  ustępstwem,  jakie  udało  się

wynegocjować to, to, że zwrócę się do Prezesa by dla jednej osoby, na której miejsce

kierownicze  powróciła  osoba  /na  mocy  ugody  sądowej/,  zapewnić  równoważne

stanowisko. Natomiast złożyliśmy propozycję arbitrażu dla pracowników uważając, że jest

to znacznie szybsze rozwiązanie (..) Zostało podpisane porozumienie płacowe oraz nowy

plan finansowy. Odnośnie  wypowiedzi Radnego SZCZERBY – które kamienice  wzdłuż

ulicy Krakowskiej należą do Gminy? Została podjęta Uchwała  w sprawie  zasad i trybu

postępowania  o  udzielenie,  rozliczenie  i  kontroli  wykorzystania  dotacji  na  prace

konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytkach  wpisanych  do

rejestru zabytków, nie stanowiących własności  gminy. Ocena poziomu szkół - inne ma

zadania Gmina, inne zadania Kuratorium Oświaty. W zakresie remontów szkół w ostatnich

dwóch latach poczyniono bardzo dużo. Zostały usunięte ostatnie zagrożenia wykryte przez

Nadzór  Budowlany.  Na zamknięciu  tarnogórskiej  wiosny,  Pani  Kierownik z  Kuratorium

Oświaty  Elwira  Warańska-Szczerba  powiedziała,  iż  kuratorium  bardzo  wysoko  ocenia

dorobek  dydaktyczny  tarnogórskich  szkół.  Tarnogórskie  szkoły  mają  bardzo  dużo

laureatów  konkursów  organizowanych  przez  Kuratorium  oświaty...  Odnośnie  szukania

haków  –  pozostawiam  temat  bez  komentarza.  Pan  Grzegorz  CZUDAJ  zgodnie

z Regulaminem Gminy, jest zatrudniony w charakterze Pełnomocnika Burmistrza Miasta

d/s prawnych.”

Zastępca  Burmistrza  Miasta  Piotr  SKRABACZEWSKI: „Jest  rozstrzygnięcie

Wojewódzkiego  Sądu  Administracyjnego  odnośnie  Uchwały  odnośnie  taryf,  obecnie
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czekamy  na  uzasadnienie.  Będziemy  rozważać  wystąpienie  o  kasację  w  Narodowym

Sądzie Administracyjnym.  Z firmą  VEOLIA  S.A.  zostały rozpoczęte  rozmowy odnośnie

przyszłych  taryf  oraz  dalszej  współpracy  związanej  z  budową  centralnej  oczyszczalni

ścieków i rozbudową kanalizacji...  Rewitalizacja  ulicy Krakowskiej  i  Tylnej  –  w 2006  r.

został uchwalony Lokalny Program Rewitalizacji Gminy. Biuro Strategii i Rozwoju Miasta

pracuje nad aktualizacją tego programu tak, aby był zgodny z Regionalnym Programem

Operacyjnym. Rewitalizacja ulicy Krakowskiej przedłuża się, ponieważ brakuje wytycznych

i rozporządzeń – przesunięto organizację konkursów na to zadanie na styczeń 2009r. We

wrześniu zostanie przedstawiony Radzie Miejskiej aktualny  Lokalny Program Rewitalizacji

Gminy,  który  będzie  załącznikiem  do  wniosku  rewitalizacji  ulicu  Krakowskiej,  Tylnej

i Staropocztowej. Projekt jest wykonany, mamy wszystkie decyzje administracyjne. Projekt

musi mieć wsparcie społeczne (zaangażowanie lokalnych mediów). Program rewitalizacji

obejmuje wszystkie Dzielnice. Lokalny Program Rewitalizacji Gminy, pozwoli na ubieganie

się o środki również przez podmioty prywatne. W 2010 roboty związane z rewitalizacją

powinny być wykonane. Jeżeli Gmina nie dostanie środków, Rada będzie musiała  czy

takie  zadanie  zrealizować.  Inwestycję  na  bocznej  od  ul.  Kolejarzy  odbierał  Inspektor

Nadzoru Budowlanego działający w imieniu Gminy, są tam usterki, wykonawca te usterki

naprawiał.  Gmina  będzie  dochodziła  skutecznej  naprawy.  Stan  prawny  gruntów

przeznaczonych  pod  budowę  hali  sportowej  jest  określony  –  wiadomo,  kto  jest  ich

właścicielem.  Projekt  zagospodarowania  przestrzennego  będzie  Radzie  przedstawiony,

będzie zorganizowana dyskusja publiczna. Po uchwaleniu tego planu, każdy z właścicieli

gruntów będzie wiedział, jaka jest wartość jego gruntu. Sprzedaż gruntów, które nie są

potrzebne  AIG,  posłuży  do  finansowania  budowy  hali.  Gmina  Tarnowskie  Góry  jest

właścicielem  140  nieruchomości  zabudowanych  lokalami  mieszkalnymi,  dodatkowo

Gmina należy do wspólnot (550 mieszkań). Zasoby te, wskutek wieloletnich zaniedbań,

wymagają systematycznych nakładów. Obecnie Gmina planuje kompleksowo remontować

te budynki.  Ponieważ jest  140 budynków, naprawy te będą wymagały czasu. Podobne

problemy ma MTBS.  (..)  Na rynku nieruchomości  cały  czas były regulowane czynsze.

W ubiegłym  roku  pierwszy  raz  podniesiono  czynsze  za  lokale  mieszkalne,  w  celu

poprawienia  ich  stanu  technicznego.  Podwyżki  będą  wprowadzone  stopniowo.  Gmina

przejęła budynki od zakładów pracy, następnie mieszkania zostały przeniesione aportem

do  MTBS.  Burmistrz  Miasta  nie  dysponuje  majątkiem MTBS,  które  jest  spółką  prawa

handlowego.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY:  „Panie Burmistrzu chodzi o to,  że
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Gmina przekazuje grunty, MTBS sprzedaje te grunty, a nie remontuje mieszkań.” 

Zastępca  Burmistrza  Miasta  Piotr  SKRABACZEWSKI:  „chciałbym  Państwa

uświadomić,  że  MTBS  ponosi  stratę  na  różnicy  pomiędzy  utrzymaniem  budynku,

a wpływami z czynszów. Wniesienie gruntu aportem do MTBS – przypominam, że część

tych  gruntów  stanowiły  dodzielenie  działek,  niezbędnych  do  obsługi  nieruchomości  –

drogi, place, aleje. Część tego aportu to była działka, którą MTBS obecnie użytkuje, do

której MTBS miał roszczenie do użytkowania wieczystego. Błędem jest porównywanie jej

do  działki  wolnorynkowej.  Grunt  został  wyceniony  przez  rzeczoznawcę.  Za  ten  grunt

Gmina objeła udziały po wartości nominalnej, a nie rynkowej. (...)”

Sekretarz Miasta Aleksandra GAJDA: „Decyzją Burmistrza Miasta zmiana Regulaminu

Organizacyjnego wskazała na likwidację komórki Zespołu Radców Prawnych. Decyzja ta

była wynikiem wielu analiz m.in. kosztów rocznych, na podstawie których wyliczono, że

wynajęcie Kancelarii Radców Prawnych będzie znacznie korzystniejsze.  Zasądzone przez

Sąd Pierwszej  Instancji  (ale  nie wykonane)  kwoty,  to  ok.  17  tys.  zł  w przypadku Pani

Bursig  i Pani  Ledwoń.  W  trybie  natychmiastowej  wykonalności  Sąd  orzekł  wypłacenie

5.700 zł i 5.900 zł w przypadku tych osób. Urząd wniósł apelację do sądu drugiej instancji.

Decyzja o likwidacji Zespołu Radców Prawnych była związana z wycofaniem przez jedną z

pań wniosku o egzekucję dla nieruchomości w wysokości 100 tys zł. Kolejną sprawą było

utracenie  terminu  w sprawie  o  egzekucję  dla  nieruchomości  o  kolejne  100  tys zł.  Na

szczęście dzięki kancelarii obie sprawy zostały dla Urzędu pozytywnie rozstrzygnięte. Pan

Pełnomocnik został powołany zgodnie z Regulaminem Organizacyjnym. Pełni on funkcję

pełnomocnika oraz Radcy Prawnego. W ubiegłym roku w czasie, gdy Panie z Zespołu

Radców Prawnych były długotrwale nieobecne, Pan CZUDAJ parafował wszystkie pisma

w urzędzie.  Bierze  on  udział  w  różnego  rodzaju  komisjach.  Od  pewnego  czasu  Pan

CZUDAJ jest zatrudniony na ¼ etatu -  wynagrodzenie nie przekracza 1000 zł. Ogólne

wydatki  na  „Gwarki  2008r.”  stanowią  390.350  zł.  Zostały  przygotowane  23  umowy.

Dochody z imprezy będą stanowiły  208.560 zł.  spodziewany jest  przychód  wynikający

z opłat za stragany umieszczone na rynku - zgodnie z przyjętą uchwałą Rady Miejskiej.”

Naczelnik Wydziału Gospodarki Miejskiej Antoni ZIENTKOWSKI  wyjaśnił, że umowa

na zamiatanie ulic Gminy, zawiera zamiatanie cykliczne (cztery razy w tygodniu) centrum

miasta  oraz  doraźne  czyszczenie  mechaniczne  pozostałego  terenu.  Aktualnie  są  już
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odebrane po zleceniu czyszczenia dzielnice: Repty, Bobrowniki i Osada Jana. Pieniędzy

w budżecie na doraźne czyszczenie nie zabraknie w tym roku. Urząd Miasta ma dwóch

pracowników do prac interwencyjnych. Porządkują oni ulice w sobotę i niedzielę rano. 

Kierownik  Miejskiego Zarządu Ulic  i  Mostów Radosław  CZAJKA poinformował,  że

MZUiM posiada zestawienie wszystkich awarii PWiK. Wodociągi ponoszą odpłatność za

zajęcie pasa drogowego, każda z łat asfaltowych jest odbierana przez pracownika MZUiM.

Jakość napraw powierzchni asfaltowo-betonowej różni się w zależności od nawierzchni,

na której zostały położone. Wszystkie zniszczone łaty są na bieżąco naprawiane. 

Ad vocem:
Radny Jakub CHMIEL: „Ilu firmom umorzono podatki od gruntów, nieruchomości, przez

okres ostatniego 1,5 roku, a ile z tych firm należy do Izby Przemysłowo-Handlowej. To

pierwsze pytanie. Drugie pytanie: słyszeliśmy na ostatnim posiedzeniu, że Pan Burmistrz

nie jest wizjonerem, natomiast twardo stąpa po ziemi. Ja znalazłem przynajmniej jeden

przypadek, gdzie Pan Burmistrz jest w stanie wykazać się wizjonerstwem, a dotyczy to

budowy boisk. Pomysł budowy boisk pojawił się przy tworzeniu budżetu w zeszłym roku,

w okolicach sierpnia, września może października. Jak to się stało że już w kwietniu radni

nie  byli  poinformowani  o  prezentacji  budowy  boiska  ze  sztuczną  nawierzchnią,  która

odbyła się w Warszawie w kwietniu.  przynajmniej ja nie znam żadnego radnego,  który

zostałby o tym poinformowany. Natomiast  na takiej  prezentacji  był Naczelnik Wydziału

Inwestycji, w Warszawie w kwietniu i kolega partyjny Pana Burmistrza – Pan Długajczyk,

już w kwietniu, a pomysł boisk pojawił się w sierpniu, wrześniu. I mam tu ostatnie pytanie:

Czy miasto otrzyma jakieś wynagrodzenie, jakiś ekwiwalent za to, że w tej chwili odbywa

się ruch krajowy na drogach miejskich? Rady Nadzorcze, w których miasto ma udziały...

Chciałbym wiedzieć ilu członków Rad Nadzorczych  z ramienia miasta są członkami Izby

Przemysłowo-Handlowej, czy też są zatrudnieni w spółkach, które są członkami tej izby?”

Radna Alicja KOSIBA-LESIAK: „dziękuje za pobłażliwe potraktowanie mojej wypowiedzi

przez Pana Burmistrza. Faktycznie miał miejsce przeskok myślowy... Wyjaśniam, że oba

problemy likwidacji odpadów po byłych Zakładach Chemicznych oraz budowa kanalizacji

były  poruszane  na  spotkaniu  z  Sekretarzem  Stanu  Ministerstwa  Środowiska.  Lista

indykatywna  dotyczyła  budowy  kanalizacji.  Na  moim  blogu  te  sprawy  opisałam.

Otrzymaliśmy  gwarancję  na  uzyskanie  środków  na  budowę  oczyszczalni  ścieków...
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Odnosząc  się  do  rewitalizacji  miasta,  złożyłam interpelację  w  sprawie  harmonogramu

przebiegu kosztów oraz wskazałam na wagę rewitalizacji starówki tarnogórskiej – proszę o

pisemną  odpowiedź  Pana  Burmistrza.  Nie  otrzymałam  odpowiedzi  na  wcześniejszą

interpelację (z 21 maja), w sprawie właśnie rewitalizacji miasta, interpelację (z 21 maja

2008r.)  w sprawie  spółek  zarządzanych przez Gminę,  oraz odpowiedzi  na interpelację

w sprawie MTBS. Będę na te odpowiedzi cierpliwie czekać.”

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK: „proszę o wskazanie firm,

które nastawione są na zysk, a nie na jakość organizacji imprez (organizacja Gwarków).

Ja tak odbieram słowa Pana Burmistrza, że nie ma firm, które profesjonalne organizują

imprezy. Uważam, że powinniśmy umożliwić specjalistycznym firmom pomoc w organizacji

Gwarków...  Są  podpisane  23  umowy,  dlaczego  my  jako  Radni  nadal  nie  możemy

wiedzieć,  na  co  te  środki  są  przeznaczone?  Mieszkańcy zadają  nam pytania.  Bardzo

proszę, żeby przed wakacjami Radni otrzymali materiały w sprawie Gwarków. Rozumiem,

że  pieniądze,  które  uzyskamy  z  tej  imprezy  wrócą  do  budżetu  miasta,  już  nie  na

organizację Gwarków.”

Radny  Kazimierz  SZCZERBA odnosząc  się  do  wyroku  Sądu  Administracyjnego

w sprawie  zatwierdzenia taryf stwierdził, że jest to nauczka dla Burmistrza Miasta, dzięki

której taka sytuacja się już nie powtórzy. Następnie Radny przypomniał warunki umowy

z firmą PWiK. Ponadto Radny poruszył następujące kwestie:

– wygląd centrum miasta. Są prace, które mogą być zrealizowane niskim nakładem (np.

pomalowanie podcieni, rozwiązanie sprawy kamienicy w której znajduje się PKO, czy

naprawa chodników).

– w  czasie upałów powinny być polewane chodniki.

– impreza Gwarki powinna być organizowana przez profesjonalną firmę, przyczyniłoby się

to do oszczędności.

– cieszy pozytywna opinia na temat szkolnictwa samorządowego. 

Radny Stanisław  KOWOLIK: „chciałbym sformułować  dwie  uwagi.  Pierwsza  dotyczy

odpowiedzi  Pana  Przewodniczącego  na  moje  pytania.  Chciałbym  wyrazić  uznanie  dla

formy wypowiedzi Pana Przewodniczącego. Była ona miła, wdzięczna, kwiecista, łatwa do

zaakceptowania przez ucho każdego Radnego z moim włącznie.  Moja kolejna uwaga.

Przywoływaliśmy wielokrotnie  sprawę wyroku  Wojewódzkiego  Sądu  Administracyjnego.
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Pamiętam, jak Pan Radny Garus w trakcie dyskusji stwierdził, że stawia radnym skrzynkę

wódki, jeżeli ta skarga zostanie oddalona, co przewidywałem. Rozumiem, że Pan Radny

dotrzyma  słowa.  Już  teraz  (mimo,  że  my  nader  rzadko  używamy  tego  typu  trunku),

zapraszam wszystkich Radnych, Burmistrza wraz z zespołem i wszystkich tu obecnych na

sali na konsumpcję. Dodam, Panie Radny, że my preferujemy Finlandię.” 

Radny Krzysztof SZNAJDER: zwrócił uwagę, iż w miejscu napraw awarii wodociągowych

po pół roku obniża się asfalt. Powinno to być naprawione. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY zauważył, że bardzo źle się stało, iż

zostały  wydane  warunki  na  budowę  ronda  przy  Castoramie.  Obecnie  AIG  musi

wyasygnować duże środki na budowę drogi wewnętrznej. 

Burmistrz  Miasta  Arkadiusz  CZECH:  „w  planie  zagospodarowania  przestrzennego

docelowa  droga  dojazdowa  do  Parku  Wodnego  biegnie  od  ulicy  Bałtyckiej.  Decyzja

w sprawie zgody na budowę ronda została wydana w 2005 roku i nie można jej zmienić...

Panie Radny ŚLEPACZUK na pewno nie mówiłem, że znam trzy firmy, które zajmują się

organizacją imprez, gdyż ich nie znam. Wiem jak firmy funkcjonują na innych festynach.

Chciałbym, aby GWARKI różniły się od przeciętnego festynu w innym mieście. Ten cel

jest  do  osiągnięcia.  Co  do  rozstrzygnięcia  Wojewódzkiego  Sądu  Administracyjnego,

czekamy na uzasadnienie. Nadal podtrzymujemy stanowisko, że uchwała została podjęta

w sposób prawidłowy. Pierwszy raz została podjęta uchwała o nie zatwierdzenie taryf. Do

tej  pory nikt  nie analizował  wniosku taryfowego.  Aneks nr  3 był  sporządzony po to by

w roku wyborczym, woda nie zdrożała zbytnio, a podwyżka była rozłożona na następne

lata...  Rada  Miejska  zgodziła  się  na  tą  formę  organizacji  Gwarków  2008.  Wiedzieli

Państwo, ile środków zostanie na to przeznaczonych. Ilu firmom zostało umorzone opłaty

podatku od nieruchomości? Wystarczy przeczytać – ta informacja jest zawsze ogłoszona.

Działania te są  jawne. Według mojej wiedzy żadna osoba związana z Izbą Przemysłowo-

Handlową, nie ma umorzonych podatków. Jest to insynuacja Radnego Jakuba CHMIEL.

Odnośnie mojego wizjonerstwa. Budowa hali  sportowej była w budżecie miasta 2007r.

W Warszawie był samodzielnie mój „partyjny kolega” (P. Bugajczyk). Wizyta w Warszawie

Naczelnika Wydziału Inwestycji i Remontów, dotyczyła sprzętu sportowego, gdyż mówiąc

o budowie hali sportowej chciałem mieć rozeznanie. Ruch objazdowy nie odbywa się na

drogach miejskich. Zgodnie z moją wiedzą jedna osoba Rady Nadzorczej,  jest członkiem
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 Izby Przemysłowo-Handlowej, jedna osoba jest też członkiem Platformy Obywatelskiej.”

Zastępca Burmistrza Miasta Piotr SKRABACZEWSKI poinformował, że odpowiedzi na

interpelacje dla Radnej Alicji KOSIBA-LESIAK są przygotowywane. „Obecnie trwają prace

nad przygotowaniem odpowiedzi  w sprawie remontów mieszkań MTBS.  Zarząd MTBS

przygotowuje  poprawiony  program remontów ze  środków pochodzących  ze  sprzedaży

nieruchomości. Program ten będzie udostępniony Pani Radnej. Odnośnie rewitalizacji, to

narzędziem będzie uchwalony program rewitalizacji. Urząd miasta może w ramach swoich

możliwości finansowych zrealizować rejon ulic Krakowska, Tylna,  Staropocztowa.  Całej

starówki nie można zgłosić, gdyż do tego potrzebne są studium wykonalności i projekty

techniczne.  Gdy  program  ten  zostanie  przygotowany  zostanie  on  przedstawiony

wszystkim jego beneficjentom. Prosiłbym o nie ocenianie Burmistrza Miasta po półtorej

roku jego działalności... W ubiegłej kadencji powstał Program Rozwoju Lokalnego, gdzie

oceniono potrzeby miasta na 600 mln zł na najbliższe 8 lat, założono, że 15% tych potrzeb

będzie pokrywał budżet miasta, resztę środków należy pozyskać ze źródeł zewnętrznych.

Obecnie Gmina stara się pozyskać środki z zewnątrz... Panie Przewodniczący, ja bardzo

proszę,  aby nie  używał  Pan  określeń,  które  są  niezgodnie  z  prawem.  Uczestniczyłem

w spotkaniu na placu budowy z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad (GDDKiA)

i nie  wyrażałem zgody na nic.  Kilka tygodni  temu uzyskaliśmy pisemną informację,  że

GDDKiA  podejmuje  prace  remontowe  na  Obwodnicy  na  wysokości  skrzyżowania

z ulicą Gliwicką,  w  związku  z  którymi  wjazd  do  Aqua  Parku  zostanie  zlikwidowany.

Natychmiastowa  była  nasza  reakcja,  spotkaliśmy  się  z  przedstawicielem  GDDKiA

w Tarnowskich Górach, a następnie w Katowicach. W trakcie tego spotkania Pan Dyrektor

pokazał  nam  jakimi  podstawami  prawnymi  dysponuje,  jak  wygląda  sprawa  włączenia

wjazdu  do  Parku  Wodnego  z  drogą  krajową  DK-11.  Było  wiadomo,  że  wjazd  jest

tymczasowy  i  z  chwilą,  kiedy  Miasto  Tarnowskie  Góry  wyda  decyzję  o  warunkach

zabudowy, udzielając wjazd z kierunku ulicy Wyszyńskiego innemu podmiotowi ten wjazd

zostanie  zamknięty.  W  projekcie  remontu  Obwodnicy  krawężniki  na  wjeździe  mają

wysokość 25 cm. Po moich wizytach odbyło się spotkanie w efekcie,  którego GDDKiA

zgodziła  się  pozostawić  prawoskręt  do  wjazdu  i  wyjazdu  z  Aqua  Parku.  AIG  będzie

budowało  drogę  wewnętrzną  tak,  by  przebudowa  na  Obwodnicy  nie  odcięła  dojazdu.

Międzyczasie  Pan  Prezes  Utracki  odnalazł  dokumentację  z  2001r.,  która  obejmowała

modyfikację tego dojazdu. Nie ja wydałem decyzję w sprawie dojazdu do Castoramy, nic

nie wiedziałem o dokumentacji, która przeleżała 7 lat. Zrobiliśmy w relacjach z GDDKiA to,

co było można. Otwieramy możliwości komunikacyjne dla terenów przyległych AIG.”
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Radny Kazimierz SZCZERBA: „chciałbym zdementować pewne informacje. Aneks nr 3

nie miał na celu powstrzymanie podwyżek w roku wyborczym. Pierwszy raz słyszę taką

opinię. Jeżeli Pan Burmistrz zapozna się z dokumentacją, to wszytko zrozumie. Uważam,

że negocjacje można dalej prowadzić. Pan Burmistrz mówi o rozliczaniu – co sesję Radni

rozliczają Burmistrza. Zadają pytania, na które należy odpowiadać.”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY:  „bardzo  mnie  cieszy,  że  na

spotkania  z  GDDKiA  zostały  zaproszone  podmioty,  które  przylegają  do  terenu  AIG.

Dyrekcja GDDKiA poinformowała, że wjazd do Aqua Parku zostanie zamknięty. Dyrektor

GDDKiA powiedział, że bardzo się cieszy, że uzyskano porozumienie i Burmistrz Miasta

wybuduje  drogę.  Dobrym  rozwiązaniem  jest  pozostawienie  prawoskrętu.  Panowie

zaniedbali pewne rzeczy – rozwiązanie ruchu okrężnego na wysokości Castoramy i AIG-

przypominam, że jest ciągłość władzy...”

Radny Feliks KOWALSKI zgłosił wniosek o zakończenie dyskusji oraz poprosił Radnych

o zwiększenie uwagi.

Ad. 6
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  stwierdzenia

wygaśnięcia mandatu radnego Piotra Szczęsnego.

Projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem przedstawił Pełnomocnik Burmistrza Miasta
d/s Prawnych Grzegorz CZUDAJ. 

Przewodniczący  Komisji  BEZPIECZEŃSTWA  I  PORZĄDKU  PRAWENGO  Piotr
WYCISK poinformował, że komisja negatywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący  Rady Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  odczytał  oświadczenie  w sprawie

projektu  uchwały:  „w związku z rozpatrywanym projektem uchwały, skierowanym przez

Burmistrza  Miasta  Tarnowskie  Góry  pod  obrady  Rady  Miejskiej  oświadczam,  że

stanowczo odrzucam zarzuty wysunięte wobec mnie w tym projekcie uchwały. Uważam, je

za  całkowicie  bezzasadne.  Domagam  się  przeprowadzenia  zgodnego  z  prawem

postępowania wyjaśniającego.”
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Dyskusja:
Przedstawiciel  NSZZ „SOLIDARNOŚĆ” Marek Klementowski:  „ostatni  raz występuję

przed Państwem, ponieważ nie chciałbym więcej zakłócać porządku Rady. Nie stoję tu, by

bronić  Piotra  SZCZĘSNEGO,  chociaż  powinienem,  gdyż  jako  jedyny  ujął  się  za

pracownikami  Agencji  Inicjatyw  Gospodarczych.  Przysłuchując  się  wypowiedziom

Radnym, ma się ochotę powiedzieć:  chłopy skończcie to politykowanie,  weźcie się  do

roboty.  Panie  Burmistrzu  proponuje  stanąć  przez  lustrem  i  zobaczyć  jak  się  pan

zachowuje,  gdy  Radni  zadają  Panu  pytania.  Kiedy  Pan  odpowiada,  dalej  Pan  pyta,

zachowuje się jak nauczyciel.  Jako Burmistrz, właściciel AIG, udziela Pan absolutorium

byłemu  prezesowi,  udziela  Pan  absolutorium  obecnemu  prezesowi,  nie  udziela

absolutorium  członkowi  Zarządu  Wojciechowi  Giergielowi  –  za  Solidarność,  że  Pan

Wojciech Giergiel nie poinformował Pana Burmistrza, że podpisał umowę z Kartą Grosik

(...)  Ta  uchwała  została  przygotowana  w  ramach  zemsty  nad  Panem  Piotrem

SZCZĘSNYM,  za  to,  że  zgodził  się  nam  pomóc  w  Aqua  Parku...  Pod  koniec  lipca

będziemy krzyczeć. Pan Utracki dostał wypowiedzenie, nie jak Pan Burmistrz powiedział

na równorzędne stanowisko... Nie mam siły mówić, krzyczeć, gdyż jest to krzyk na pustyni.

Pracownicy są gnębieni przez Prezesa.  Oddamy sprawę do sądu. Powtórzy się sytuacja

w  Starostwie,  kiedy  została  zwolniona  Przewodnicząca  „Solidarności”  –  Naczelnik

Wydziału.  Sąd ją przywrócił do pracy, jednak Pan Starosta nie dał  ją na równorzędne

stanowisko(...)”

Radny Kazimierz  SZCZERBA:”czytając  projekt  uchwały,  nie  mogłem  zrozumieć  jego

formy. Pod projektem podpisał się Radca Prawny. Projekt uchwały wskazuje, że Radny

pełni  mandat  niezgodnie  z  prawem.  Jak  w  takim  układzie  może  głosować  Rada?

Głosować  nad  wykładnią  prawa?  W  przypadku,  gdy  Burmistrz  zauważył  sytuację

niezgodną  z  prawem,  winien  wystosować  pismo  do  Rady  Miejskiej  i  powiadomić

Wojewodę, a nie przygotowywać projekt uchwały...  Rada, Komisja Rewizyjna powinna się

zająć tą sprawą. obecnie projekt uchwały powinien być odrzucony. Myślę, że chodzi tu

o efekt  polityczny  –  wywołanie  awantury.  Przez  półtora  roku  Burmistrzowi  nie

przeszkadzało,  że Radny SZCZĘSNY jest  Prezesem Klubu,  gdyż był  on  koalicjantem.

Z chwilą rozpadu koalicji rozpoczęła się wojna (...)”

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław  ŚLEPACZUK: ”projekt  uchwały  jest

precedensowy,  jest  to  poważna sprawa.  Zdajemy sobie  sprawę,  że Burmistrz wiedział
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o działalności Radnego w Klubie Sportowym. Sprawa jest na tyle poważna, że należy ją

skierować  do  Komisji  Rewizyjnej,  która  ma  narzędzia,  dojścia  do  tych  wszystkich

dokumentów, na które powołuje się Pan Burmistrz i Radca Prawny Grzegorz CZUDAJ.

Bardzo  często  Radni  odwołują  się  do  Wojewody,  często  wygrywają  sprawę.  Kilku

z Radnych ma sytuację, która mogłaby być wątpliwa... Powinniśmy się zastanowić przed

podjęciem  głosowania.  Składam  wniosek  o  odesłanie  projektu  uchwały  do  Komisji

Rewizyjnej celem szczegółowego zbadania.”

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Łukasz  GARUS:  „nie  wiem  jak  zagłosować

w przypadku tego projektu uchwały. Stan faktyczny nie jest dobrze wyjaśniony. Myślę, że

zasadnym  byłoby  wyjaśnienie  tego  stanu.  Należy  dać  Radnemu  prawo  do  obrony...

W projekcie  uchwały  pisze,  że  prowadzona  jest  działalność  na  majątku  gminnym  –

należałoby sprawdzić, czy boisko jest faktycznie majątkiem gminy w księdze wieczystej.

Klub Sportowy, jakim jest stowarzyszeniem: zwykłym, czy stowarzyszeniem wpisanym do

KRS.  Powinniśmy  sprawdzić  dokument,  z  którego  wynika  skład  osobowy  organu

zarządzającego  Stowarzyszeniem.  Wpis  do  rejestru  ma charakter  deklaratywny.  Może

wcześniej Piotr SZCZĘSNY składał rezygnację? Jeżeli jest to stowarzyszenie zwykłe, to

nie może ono prowadzić działalności gospodarczej. Padają tu zarzuty: zawarcia umowy na

wynajem  kawiarenki,  dystrybucja  biletów...  W  gazecie  „Wspólnota”  (nr  1  z  5  stycznia

2008r.), jest opisany przypadek Radnego w organie stowarzyszenia. Z artykułu wynika, że

jeżeli  celem działalności  Klubu Sportowego, jest  pokrycie  części  wydatków, w związku

z organizacją i przeprowadzeniem zawodów, to działalność taka nie może być uznana za

działalność  gospodarczą,  a  w  konsekwencji  zarządzanie  nią  nie  narusza  przepisów

zabraniających Radnemu zarządzania taką działalnością... Wnoszę na podstawie § 1 ust.

1  pkt  3  Regulaminu  Rady  Miejskiej  o  odesłanie  projektu  uchwały  do  ponownego

opracowania w Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Prawnego oraz Komisji Rewizyjnej.”

Radny Krzysztof SZNAJDER: „wiele spraw, o których chciałem powiedzieć zostało już

wypowiedzianych. Uważam, że musi być dobrze przygotowany materiał dowodowy, aby

Radni głosując nie mieli wątpliwości. To, że Zarząd zawarł umowę, nie musi oznaczać, że

prowadzi  on  działalność  gospodarczą,  może  to  oznaczać,  że  nie  był  uprawniony  do

podpisania umowy. O prowadzeniu działalności gospodarczej świadczą min. dokumenty

składane  do  Urzędu  Skarbowego.  Należy  tą  sprawę  bardzo  dokładnie  zbadać.  Padł

wniosek  o  zbadanie  sprawy przez  Komisję  Rewizyjną.  Ja  przychylam  się  do  tego  by

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Prawnego  zbadała  sprawę.  Skąd  się  ta  sprawa
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wzięła?  Wzięła się z polityki i zemsty, ludzkiej, prymitywnej zemsty. Układ koalicyjny, który

wspierał  Burmistrza  się  rozpadł.  Powody  były  proste.  Ludzie  mają  prawo  głosować

z pełnym przekonaniem i własnym sumieniem i własną oceną sytuacji. Układ koalicyjny to

jest za mało, aby rozstrzygać o losach tego miasta i z tego powodu rozpadła się koalicja.

Ja z tego powodu tę koalicję opuściłem, bo w tej koalicji trzeba było niewolniczo głosować

za projektami uchwał, tak jak to przyjąłem i to było podyktowane... Burmistrz nie powinien

się angażować w politykę w Radzie Miejskiej,  zadaniem Burmistrza to  są gospodarka,

sprawy ludzi. Będę głosował przeciw temu projektowi uchwały.”

Radny Marek  PORADA:  „chciałbym  się  odnieść  do  Klubu  Sportowego  Bobrowniki  –

Panie Prezesie, Pan ma dwa zadania: utrzymanie sekcji sportowej i utrzymanie obiektu.

Z tego,  co  słyszałem  Pan  z  dotacji  Burmistrza  Miasta  ma  na  zaspokojenie  ok  20%

budżetu. Musi Pan pozyskiwać środki z innych źródeł – to jest oczywiste. A z tego powodu

jest Pan rozliczany. Ja myślę, że powinniśmy oddać te obiekty Panu Burmistrzowi, bo Pan

nie docenia tego, co jest robione dla organizacji pozarządowych. Pan Przewodniczący jest

człowiekiem  uczciwym,  poświęcał  własny  czas  i  pieniądze  na  rzecz  Klubu.  Wszyscy

widzimy,  jak  to  funkcjonuje  i  jakie  Kluby  są  kontrolowane  –  „Bobrowniki”,  „Gwarek”

Tarnowskie  Góry... Proszę mi wytłumaczyć – popadł Pan w konflikt z Klubem Sportowym

Bobrowniki,  Klubem  Sportowym  Strzybnica,  z  proboszczem  Pańskiej  parafii,  fatalnie

układają  się  stosunki  ze  Związkiem  Zawodowym  „Solidarność”,  stracił  Pan  poparcie

Platformy Obywatelskiej, która ma w sondażach 50% poparcia, a teraz robi Pan wszystko,

żeby  skłócić  się  z  Klubem  Sportowym  „Gwarek”.  Jest  mi  przykro,  że  muszę  Panu

przypomnieć  podstawową  zasadę  działalności  samorządowej:  polityka  to  sztuka

kompromisu.” 

Radny Stanisław KOWOLIK: „chciałbym złożyć wniosek na podstawie § 17 ust. 1 pkt 6

Regulaminu Rady Miejskiej o kontynuację dyskusji.” 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  poddał  pod  głosowanie

przedstawiony wniosek. 

Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  –  17  Radnych,  przeciw  –  1  Radnych,  od  głosu

wstrzymał się – 0 Radnych. Wniosek zatem został przyjęty. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof ŁOZIŃSKI: „całkowicie zgadzam się ze
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słowami  moich  przedmówców.  Chciałbym  jednak  zmienić  konwencję  tej  debaty.

Postarajmy  się  dać  szansę  Burmistrzowi.  Być  może  jest  zmęczony.  Ma  dużo

obowiązków... Może Pan Burmistrz wycofie ten projekt uchwały i na następnej sesji nam

go przedstawi (...)”. 

Radny Marek JAWORSKI:  „jeżeli  mamy do czynienia z działalnością gospodarczą to

powinna to być działalność zarobkowa. Mówiąc o działalności gospodarczej Klubu – ona

nie jest nastawiona na zarobek w rozumieniu Ustawy o działalności gospodarczej, tylko na

wspomaganie działalności statutowych Kubu. Jeżeli stowarzyszenia prowadzą działalność

gospodarczą non profit,  to nie można tego łączyć z naruszeniem ustawy o samorządzie

Gminnym. Przedmiotowy projekt uchwały jest nadużyciem. W momencie tworzenia koalicji

należało  ten  temat  rozważyć.  Wspomniany  artykuł  we „Wspólnocie”  daje  nam pewne

ukierunkowanie...  Radny SZCZĘSNY w swoim oświadczeniu majątkowym, nie wykazał

dochodów z prowadzenia Klubu Sportowego, natomiast z własnych środków wspierał jego

działalność. Takie zachowanie jest niemoralne Panie Burmistrzu. W czasie, kiedy był Pan

Przewodniczącym Rady Miejskiej współpracował Pan z Radnym, Przewodniczący Komisji

Budżetu  i  Finansów,  który  był  Prezesem  Klubu  Sportowego.  Dzisiaj  Radny  CHMIEL

zasugerował  nam  w  swoim  wystąpieniu,  że  była  tam  prowadzona działalność

gospodarcza, które nie w pełni  była przekazana na działalność statutową.  To wymaga

odpowiedniego  działania  prawnego  z  wyciągnięciem  konsekwencji.  W  tym  przypadku

takiej  sytuacji  nie  ma.  Prowadzona  działalność  jest  korzystna  z  punktu  widzenia

społeczeństwa... Prezes wraz z Zarządem okazał się dobrym gospodarzem.”

Radny  Jakub  CHMIEL:”Burmistrz  zgłaszając  tego  typu  uchwałę  przedstawił  swoją

małość.”

Radny Stanisław KOWOLIK po krótkiej dyskusji odnośnie ustalenia kolejności składania

wypowiedzi przez Radnych: „Pan Przewodniczący nie decyduje o kolejności wypowiedzi,

kolejność ta ustalona jest w sposób naturalny, Pan natomiast ją realizuje. Jeżeli koledzy

po  lewej  stronie  tej  sali  mają  wątpliwości,  Radcy  Prawni  z  pewnością  je  rozwieją...

Szanowni Państwo, mam zaszczyt zabrać głos w imieniu Klubu Prawa i Sprawiedliwości.

Dwa rzeczowniki nazwy klubu, są dla nas podstawowym wyznacznikiem. Nie są dla nas

istotne wystąpienia, które nie odnoszą się do meritum sprawy. Przechodzimy obok tych

fragmentów wypowiedzi, które bardziej lub mniej pasują do rzeczowników: politykierstwo,
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demagogia,  populizm. Nie na temat  są wypowiedzi,  które próbują oceniać pracę Pana

Przewodniczącego i Pana Burmistrza... Dla nas tematem jest projekt uchwały (...), który

koncentruje  się  na  ważnych  faktach  o  charakterze  prawnym.  W  projekcie  uchwały

czytamy:  „stwierdzić  wygaśnięcie  mandatu  Radnego”  (i  tu  stawiamy trzy kropki),  który

uczestniczy w faktach, jak w uzasadnieniu. Ów Radny (nie jest ważne dla nas, kto to jest)

jest członkiem Zarządu Klubu Sportowego, jest Wiceprezesem tego Klubu. Po drugie ten

Klub Sportowy prowadzi  działalność gospodarczą.  Po trzecie z Ustawy o samorządzie

gminnym wynika, że mandat takiego Radnego wygasa z upływem 90 dni od rozpoczęcia

kadencji.  To  są  dla  nas  pierwszoplanowe  sprawy.  Kolejnym  ważny  argument  wynika

z tego,  że  nie  jest  to  precedensowa  sprawa.  Wyroków  Sądu  Administracyjnego  jest

kilkadziesiąt  w  podobnych  sprawach.  Zatem  nie  mówimy  tu  o  precedensie,

o wątpliwościach,  tylko  o  sytuacji  powtarzalnej,  nie  do  podważenia  z  punktu  widzenia

racjonalności.  Szanując prawo oraz zasadę każdemu wedle tego, co mu się należy, to

owemu Radnemu należy się wygaśnięcie mandatu... 

Jeżeli  zaś  chodzi  o  problemy  w  Aqua  Parku,  to  jestem  przekonany,  że  będą  one

rozwiązane z udziałem naszego klubu w sposób kompromisowy i satysfakcjonujący dla

właściciela czyli Burmistrza Miasta oraz dla pracowników, z bracią związkową włącznie.

Byłem wielokrotnie w tarapatach w życiu publicznym, jednak nigdy nie było mi dane mieć

tak znakomitego obrońcy, jak Pan Przewodniczący Marek Klementowski, który stwierdził,

że jest to rewanż za obronę uciskanych pracowników w Aqua Parku. My również, jako

Radni  Klubu  PiS  owe  nieprawidłowości  w  funkcjonowaniu  Aqua  Parku  widzieliśmy

i staraliśmy się zająć racjonalne stanowisko. Apeluję do Pana Przewodniczącego, któremu

gratuluje  wyboru  na  szefa  „Solidarności”  naszego  powiatu,  aby  zechciał  uwzględnić

znaczną  dozę  wrażliwości  społecznej,  jaką  posiada  Klub  Radnych  Prawa

i Sprawiedliwości. 

Ponadto w ostatnim wydaniu tygodnika „Gwarek” pojawił się artykuł, którego celem jest

budzenie  wątpliwości  i wskazywanie  podejrzanych.  Naszym  celem  jest  jasność,

transparentność i otwartość do bólu. Pan Piotr SZCZĘSNY dziwi się, że Burmistrzowi jego

związki  z  Klubem  Sportowym  właśnie  teraz  zaczęły  przeszkadzać  i  tu  cytat:  „Jestem

przekonany, że to nie jego inicjatywa”. Jeżeli Pan Przewodniczący ma jakieś podejrzenia

dotyczącego tego, kto jest tym guru rozgrywającym, który ma wpływy, aby sprowokować

miasto do przygotowania tego projektu uchwały? Kto to jest? 

Uważam,  że wniosek Pana GARUSA o skierowanie  projektu  uchwały do  opracowania

w komisjach  nie  ma  podstaw,  gdyż  Pan  Przewodniczący  dosyć  wcześnie  ten  projekt

posiadał i nie skierował go do komisji w celu dopracowania. 
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Reasumując  nie  mamy  podstaw,  aby  głosować  przeciwko  tak  skrupulatnie

przygotowanemu projektowi uchwały.”

Radny Przemysław OLEŚ: „pierwszy raz widzę, żeby karano za czynienie dobra. Pan

SZCZĘSNY nie czerpał  żadnych korzyści z Klubu,  wspierał  jego działalność,  a zostaje

ukarany. Oprócz aspektów prawnych jeszcze czynnik ludzki, który należy przeanalizować,

by podjąć właściwą decyzję.  Może tu chodzi o jakąś grubszą sprawę, może to boisko

będzie przekazane do MTBS? (...)”

Przewodniczący Rady Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY:  „nie  zgadzam się  z wypowiedzią

Przewodniczącego Klubu Prawa i Sprawiedliwości, gdyż w moim odczuciu było za mało

czasu by Radni zapoznali się ze wszystkimi materiałami dotyczącymi działalnością Klubu

Sportowego. Czy Pan  zna treść umowy zawartej  pomiędzy Gminą, a podmiotem Klub

Sportowy „Górnik”  Bobrowniki.  Ja  umów koalicyjnych nie  zerwałem.  Jest  bardzo  dużo

elementów  dotyczących  współpracy  z  Inicjatywą  Obywatelską,  wszystko  u  Burmistrza

Miasta odbywa się za zamkniętymi drzwiami. Jeżeli Panowie zechcą, przestawię wszystkie

elementy związane z zerwaniem koalicji. Mówił Pan o zażegnaniu i kompromisie w Agencji

Inicjatyw  Gospodarczych.  Mam  informacje,  że  Prezes  Utracki  zwolnił  Pana  Jerzego

Dobrowolskiego.(...)”

Radny Stanisław KOWOLIK: „proszę odpowiedzieć, Pan powiedział „jestem przekonany,

że to nie jego inicjatywa”, a więc czyja?”.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: „na spotkaniu, przyjaciel Burmistrza

Miasta Pan Mariusz Długajczyk powiedział, że będzie szukał niekonwencjonalnych metod,

aby mnie zdyskredytować i odwołać z Rady Miejskiej.”  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK: „mam ogromny szacunek

do  wartości  przywołanych  przez Radnego KOWOLIKA.  Jednak  znając  Pana  rozsądek

i umiarkowanie liczę, że nie zagłosuje Pan za tym projektem  uchwały. W pojęciu  prawo

jest  też  prawo  do  obrony,  prawo  do  oceny  faktów.  Chciałbym  przytoczyć  przykład

z orzecznictwa,  który  nie  znalazł  do  tej  pory  rozwiązania,  gdybyśmy  odwołali  Pana

Radnego,  przysługiwałoby  mu prawo do  odwołania  od  decyzji  Rady  Miejskiej.  Proces

odwołania  jest  długi,  zakładam,  że  my  jako  Rada  Miejska  w okresie  trzech  miesięcy,

jesteśmy zobligowani do przyjęcia kolejnej osoby z tej listy. Co jeżeli zostaną uznane racje
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Radnego  SZCZĘSNEGO?  Sytuacja  jest  trudna.  Kierując  wniosek  o  rzetelne  zbadanie

przez  Komisję  Rewizyjną  tych  materiałów,  które  jesteśmy  w  stanie  skontrolować,

kierowałem się tym, by nie zrobić komuś krzywdy.”

Radny Marek JAWORSKI: „Panie Przewodniczący Klubu PiS, za każdym razem próbuje

Pan zdyskredytować osoby, które przemawiają przed panem, nie wsłuchując się w to, co

one mówią. Ta roztropność, na którą się Pan powołuje nie pozwoliła Panu dostrzec tych

merytorycznych przesłanek, które budzą wątpliwości wyrażone przez tą stronę sali. Fakty,

które przytoczyliśmy wskazywały na wątpliwości, które Pan pominął, uogólniając je jako

emocjonalne bzdury. Podkreślił Pan, że te zapisy zgodne z prawem powodują, że będzie

Pan głosował „za” tą uchwałą. Dziękuję za takie postrzeganie rzeczywistości (..) Powinien

być Pan pierwszy, który wzbudziłby wątpliwości... Będę tak reagował za każdym razem,

gdy Pana wypowiedź będzie dążyła do oceny wypowiedzi przedmówców.”

Radny Jakub  CHMIEL: „Po  tym,  co  powiedział  Pan  Przewodniczący  Piotr  Szczęsny,

myślę,  że  Mario  Puzo miałby  tu  niezłą  pożywkę w Tarnowskich  Górach.  Ja  od  8  lat

współpracuję  z  Włochami,  a  dzisiaj  dowiaduję  się,  że  w Tarnowskich  Górach  oprócz

nagrody „Honorowego Obywatela” i „Srebrnego Skrzydła” powinniśmy przyznać honorową

nagrodę Dona i jako pierwszy powinien ją dostać Mariusz Długajczyk i powinno się go

tytułować Don Mariusz Corleone. Jeśli to tak wygląda, to naprawdę zaczyna przybierać...

Pan się nie śmieje Panie Radny – całkiem niebezpieczną formę. Tutaj  Don Długajczyk

mówi będzie walczył innymi sposobami. Pan Burmistrz chce pozbawić mandatu Radnego

Pana  Piotra  Szczęsnego,  od  Panów z „Solidarności”  słyszymy,  że w dniu  dzisiejszym

został zwolniony członek „Solidarności”. Człowiek dosyć niewygodny dla Pana Burmistrza

i dlatego co się dzieje. Myślę, że żarty na bok. Trzeba się poważnie zastanowić nad tym

co się w Mieście dzieje.”

Radny  Stanisław  KOWOLIK  „poza  emocjonalnym  wystąpieniem  Pana  Radnego

JAWORSKIEGO, którego poziom doceniam i szanuję, musze stwierdzić, że gdyby padło

z innych  ust,  odebrałbym  z  podniesionym  ciśnieniem.  Ponieważ  nie  jestem

przedszkolakiem na scenie publicznej, muszę stwierdzić, że doceniam poziom niezwykle

ideowego  wystąpienia  Pana  Radnego.  Wczoraj  na  posiedzeniu  Komisji  Pan  Radny

SZCZERBA został określony komunistą Tarnowskich Gór, od czego się odciął. Mamy tu

Radnych  związanych  z myśleniem  lewicowym,  a  więc  marksowskim.  Wystąpienie

Radnego JAWORSKIEGO jak zawsze jest precyzyjne, na wysokim poziomie ogólności, po

raz pierwszy jednak  w tej  kadencji  tak  przesycone lewicową ideologią.  Atak  ze strony

lewicowca na mnie jako człowieka, który podziela wartości konserwatywne i chadeckie jest
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jak  najbardziej  komplementem.  Myślę,  że to  polityk  musi  być  przewidywalny.  My jako

politycy  Prawa  i Sprawiedliwości  staramy  się  być  przewidywalni  w  tym sensie,  że  nie

lawirujemy od plus do minus nieskończoności. Reasumując dziękuję za taką dozę krytyki i

odczytuję to jako komplement, że Pan Radny wskazał nas jako ideowych opozycjonistów

wobec myślenia lewicowego. Nie mogę w tym momencie nie dodać, iż obecna koalicja to

mezalians  Karola  Marksa i Adama Smitha.  Od początku,  czyli  od 22  kwietnia,  to  była

równia pochyła posmarowana olejem. Panowie doskonale wiecie, że tworzycie koalicję,

która nie wytrzyma próby czasu. Ogień z wodą nie są w stanie się połączyć. (...) Bardzo

ważne było wystąpienie Pana Radnego z punktu widzenie ideowo-programowego, jest to

pierwsza  taka  debata,  która  ma  taki  poziom.  Dlatego  jest  tak  istotna.  Czy  my  się

zajmujemy polityką? Dla mnie i dla moich kolegów polityka, to troska o dobro wspólne, a

dla  kogoś  innego  to  biznes,  koniunktura  polityczna.  Tym się  różnimy.  My podzielamy

wartości klasyczne, konserwatywne, chadeckie,  zaś Panowie inne. My inne szanujemy,

ale  nie  pozwolimy  wyrwać  się  z  miejsca  ideowego,  na  którym  siedzimy...  Zostawmy

społeczeństwu ocenę i wyciąganie wniosków... ”  

Radny  Marek  JAWORSKI: „Panie  KOWOLIK,  pan  w  swoim  wystąpieniu  dokonał

podsumowania swojej osoby, swojej roli jako radnego i swojego człowieczeństwa. Ja już

tego komentował nie będę.”

Wiceprzewodniczący  Rady Miejskiej   Krzysztof  ŁOZIŃSKI:  „nie  pozwolę  na  lżenie

z ludzi, którzy są teraz w koalicji. Nie można ognia z wodą połączyć, ale można rozum

z rozsądkiem. My to potrafimy, a ocena będzie należała do społeczeństwa.”

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Łukasz GARUS:  „nie mogę się zgodzić na takie

wypowiedzi  Pana  Radnego,  co  sesję  i  obrażanie  Radnych.  Pan  się  przedstawia  jako

mający monopol na rację, przywiązanie do wspaniałych wartości, reszta to tłum diabłów.

Nie jest tak? Pan nie odwołuje się do żadnych konkretów, tylko wygłasza oświadczenia...

Proszę o unikanie tego typu wypowiedzi. Proszę o przegłosowanie wcześniej zgłoszonych

wniosków.”

Burmistrz  Miasta  Arkadiusz  CZECH:  „w kwestii  formalno-prawnej  głos  zabierze  mój

pełnomocnik, a następnie ja odpowiem na pytania.”

Pełnomocnik  Burmistrza  Miasta  d/s  Prawnych  Grzegorz  CZUDAJ:  „pojecie

działalności  gospodarczej  jako  działalności  zarobkowej  –  zgodnie  z  wyrokiem  sądu
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(II0SK787/05)  prowadzona  przez  stowarzyszenie  działalność,  jest  działalnością

gospodarczą  również  wtedy,  gdy  dochody  z  tej  działalności  przeznacza  się  na  cele

statutowe stowarzyszenia. Radny, który jest w zarządzie takiego stowarzyszenia narusza

zapis art. 24f Ustawy o samorządzie gminnym. Sąd najwyższy w wielu orzeczeniach wydał

decyzję,  że  działalność  gospodarcza  stowarzyszeń  jest  działalnością  na  zasadach

ogólnych – nie  zmienia tego fakt,  że dochód ze stowarzyszenia przeznaczony jest  na

realizację celów statutowych stowarzyszenia i  nie może być przeznaczony do podziału

pomiędzy jego członków. Jest  to  teza  uchwały Sądu Najwyższego Siedmiu  Sędziów...

Stanowisko, które reprezentuje popiera Naczelny Sąd Administracyjny i Sąd Najwyższy.(..)

W  kwestii  poruszonej  przez  Radnego  Garus  odnośnie  dokumentacji  dowodowej.

W wyjaśnieniu  uchwały  zostali  Państwo  poinformowani,  że  jest  to  stowarzyszenie

z osobowością prawną – zarejestrowane. jest dokument wskazujący, kto jest członkiem

tego  stowarzyszenia,  ponadto  Klub  Sportowy  zawarł  umowę  użyczenia  z  Gminą.

Odnośnie  formuły  prawnej  –  jest  zawarta  w projekcie  uchwały  (art.  190  ust.  1  pkt  2

Ordynacja  wyborcza do  rad  gmin,  rad  powiatów i  sejmików województw).  Formuła,  ta

określa,  iż uchwała jest  uchwałą deklaratywną.  W  Regulaminie  Rady Miejskiej  nie  ma

określonej formuły, jak Rada ma postąpić w takich przypadkach. Burmistrz powziąwszy

informacje był zobowiązany przedłożyć Państwu projekt uchwały, co też uczynił”. 

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH: „pomijam komentowanie słów, które były dla mnie

i dla mojej  rodziny obraźliwe. Podkreślam, nikt  nie użył słów przestępca. Jest nagranie

i będzie  sporządzony  z  niego  protokół.  Państwo  mają  prawo  przegłosować  złożony

wniosek.  Rację  miał  Radny  Porada,  iż  Gmina  zabezpiecza  20-30%  budżetu  Klubu

Sportowego,  ale  proponujemy  pozytywne  rozwiązania  dla  klubów  –  zmiany  umów

użyczenia  w  umowy  użytkowania.  Czy  ja  popadłem  w  konflikt  z  Klubem  Sportowym

„Bobrowniki”, Klubem Sportowym „Strzybnica”, z proboszczem mojej parafii,  czy z moją

żoną – tego nie wiem... Pan Panie Radny wiedział jak postąpić, bo przestał Pan pełnić

funkcję  prezesa  Klubu  Sportowego  „Gwarek”.  Kontrolą  Klubu  zajmuje  się  trzech

pracowników,  przedstawiciel  Wydziału  Kontroli,  przedstawiciel  Wydziału  Edukacji  oraz

Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami.   Panie  Radny Łoziński  ja  nie mam podstaw,

żeby wycofać projekt uchwały. Stwierdzenie, że wiedziałem, iż Klub prowadzi kawiarenkę

– do tej pory nie wiedziałem, jakie były warunki umowy. To, że tak niski czynsz był płacony

(300 zł), obecnie chcemy ten czynsz podnieść do ok 9 zł za m2  w III strefie.”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY poddał  pod  głosowanie  wniosek
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najdalej  idący wniosek Wiceprzewodniczącego  Rady  Miejskiej  Łukasza  GARUS

o przekazanie  projektu  uchwały  wraz  z  całymi  dokumentami  w/s  kontroli  w  Klubie

Sportowym  „Górnik”  Bobrowniki  Śl.  do  zbadania  przez  Komisję  Rewizyjną  i  Komisję

Bezpieczeństwa i Porządku Prawnego. 

Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  –  13  Radnych,  przeciw  –  10  Radnych,  od  głosu

wstrzymał się – 0 Radny. Wniosek zatem został przyjęty. 

Radny Franciszek NOWAK stwierdził, że przyjęty wniosek jest niezgodny z prawem. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK przypomniał, że w pkt 17

Regulaminu Rady Miejskiej istnieje możliwość odesłania projektu uchwały do opracowania

przez Komisję. Następnie zgłosił wniosek o przekazanie projektu uchwały na podstawie

tego  zapisu  w  Regulaminie  do  ponownego  opracowania  przez  Komisję  Rewizyjną

i Komisję Bezpieczeństwa i Porządku Prawnego. 

Radny Stanisław  KOWOLIK:  „ponieważ  padły  ostre  zarzuty o  bezprawność  naszych

decyzji apeluję o  to, by na postawie zapisu Regulaminu Rady Miejskiej odwołać się do

wykładni prawnej Pana Radcy Prawnego.”

Radca Prawny Maciej HONIEK przedstawił art. 25 Ustawy o samorządzie gminnym, który

stanowi,  iż  „Radny  nie  może brać  udziału  w  głosowaniu  w  radzie,  ani  komisji,  jeżeli

dotyczy ono jego interesu prawnego.”

Radny Stanisław KOWOLIK ponownie poprosił o wykładnię prawną w sprawie wniosku

złożonego przez Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Jarosława ŚLEPACZUK.

Radny Krzysztof SZNAJDER: „Panie Przewodniczący, mówi się, że dawno wiedzieliśmy

o projekcie uchwały. Wiedzieliśmy, że pan Burmistrz szuka, że tak powiem sposobu na

odwołanie niektórych radnych, tośmy wiedzieli, ale projektu uchwały żeśmy nie widzieli. Ja

materiały jako Przewodniczący komisji Rewizyjnej odebrałem w poniedziałek. W piątek nie

byłem w Tarnowskich Górach.  Dobrze,  Pan odebrał  w piątek,  ja  w piątek  nie  miałem

możliwości. Odebrałem materiały w poniedziałek. A nawet gdyby były w piątek, to to jest

zbyt ważna materia, by w sobotę i niedzielę wywróżyć sobie z fusów i zająć w tej sprawie

stanowisko. Bez zbadania faktów nie widzę możliwości głosowania wspomnianej uchwały.
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Jeszcze chciałbym poruszyć  jedną  sprawę,  są  interpretacje  prawne,  gdzie  głosowanie

radnego za wyborem, odwołaniem z Komisji Rady Miejskiej nie jest interesem prawnym

radnego i radny może w tych głosowaniach brać udział.”

Przewodniczący Rady Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  poddał  pod głosowanie wniosek o

przeprowadzenie  reasumpcji  głosowania  wniosku  złożonego  przez

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Jarosława ŚLEPACZUK.

Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  –  12  Radnych,  przeciw  –  10  Radnych,  od  głosu

wstrzymał się – 0 Radny. Wniosek zatem został przyjęty. 

Następnie Przewodniczący poddał  pod  głosowanie  wniosek o  przekazanie

przedmiotowego projektu uchwały do ponownego opracowania przez Komisję Rewizyjną

i Komisję Bezpieczeństwa i Porządku Prawnego. 

Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  –  12  Radnych,  przeciw  –  7  Radnych,  od  głosu

wstrzymało się – 3 Radnych. Wniosek zatem został przyjęty. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY ogłosił przerwę. 

Po przerwie
Ad. 7
Następny punkt porządku obrad sesji, to projekt uchwały w sprawie określenia dni i godzin

otwierania  oraz zamykania  placówek  handlu  detalicznego,  zakładów gastronomicznych

i zakładów usługowych dla ludności na terenie miasta Tarnowskie Góry. 

Projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  przedstawił  Naczelnik  Wydziału  Gospodarki

Miejskiej Antoni ZIENTKOWSKI.

Przewodniczący  Komisji  BEZPIECZEŃSTWA  I  PORZĄDKU  PRAWNEGO Piotr
WYCISK poinformował, że komisja  negatywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Komisji BUDŻETU I FINANSÓW Kazimierz SZCZERBA poinformował,

że komisja negatywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Dyskusja:
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Radny Franciszek NOWAK zaproponował, aby przejść do głosowania ze względu na to,

że  najbardziej  kontrowersyjne  zapisy  tego  projektu  uchwały  zostały  wycofane  lub  też

zmienione przejść, bez dalszej dyskusji. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK poparł  wniosek swojego

przedmówcy, aby przejść do głosowania bez dyskusji.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  Łukasz  GARUS  poprosił  o  określenie,  w jakim

trybie  został  złożony  wniosek  oraz  o przedstawienie  podstawy  prawnej  złożonego

wniosku.

Radny Stanisław KOWOLIK: „padają sformułowania, które wykazują, iż niektórzy Radni

wiedzą więcej  niż  pozostali.  Pan Radny NOWAK  stwierdza,  że  kontrowersyjne  zapisy

zostały wyeliminowane.  Czy rzeczywiście dwie Komisje,  które negatywnie zaopiniowały

ten projekt uchwały w tej chwili mogą to potwierdzić? Czy krytyka w tych dwóch Komisjach

i  powód  ich  negatywnej  opinii  dotyczy  akurat  tych  kwestii,  które  zostały  teraz

wyeliminowane? Czy możemy stwierdzić, że w tej  chwili to brzmienie projektu uchwały

było by w pełni przez obie Komisje zaakceptowane i opinie byłyby pozytywne?”

Radny Krzysztof SZNAJDER poprosił o wyjaśnienie, co to są „urządzenia akustyczne”.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY rozpoczął procedurę głosowania nad

wnioskiem Radnego Franciszka NOWAKA. 

Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  –  7  Radnych,  przeciw  –  12  Radnych,  od  głosu

wstrzymał się – 1 Radny. Wniosek nie został przyjęty. 

Radny Jerzy WĘGIELSKI  zadał  pytanie,  „czy  uchwałodawca zaprosił  do  opiniowania

uchwały kupców tarnogórskich oraz właścicieli złomowisk, o których była mowa”.

Radny Krzysztof  SZNAJDER  podkreślił,  iż  nie  odniesie  się  do  pierwotnego  projektu

uchwały, ponieważ był to „skandaliczny projekt”. Radny zadał pytanie: „co wnioskodawca

rozumie  pod  pojęciem  urządzenia  akustyczne?  Jeżeli  jest  to  radio  lub  sprzęt  do

odtwarzania muzyki lub jeżeli w cichej kafejce po godz. 22:00 gra przyciszona muzyka, to

nie widzi problemu w głosowaniu za projektem  uchwały.”
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Radna  Alicja  KOSIBA-LESIAK wyraziła  swoje  niezadowolenie  z  powodu  braku

konsultacji  społecznej  z  zainteresowanymi  właścicielami  czy  też  przedstawicielami

przedsiębiorstw,  które  prowadzą  wymienione  w  tych  przepisach  placówki  i działalność

gospodarczą.  Radna  poprosiła  o  wyjaśnienie  w jaki  sposób  można  interpretować  ten

projekt uchwały. Czy w momencie wejścia Uchwały w życie placówki nie dopuszczone do

funkcjonowania całodobowo, będą musiały kończyć swoją działalność o godzinie 22:00

mimo zawartej  umowy z Narodowym Funduszem Zdrowia na całodobowe świadczenie

usług medycznych.  

 

Wniosek  formalny  Radnego  Krzysztofa  ŁOZIŃSKIEGO:  „wnioskuję  o  5  minutową

przerwę  i  poważne  podejście  Pana  Burmistrza  do  Radnych.  Jeżeli  wnoszona  jest

autopoprawka, proszę o przedstawienie materiałów Radnym”.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY rozpoczął procedurę głosowania nad

wnioskiem dotyczącym dalszej kontynuacji obrad w związku upływającą 8 godziną obrad.

Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  –  11  Radnych,  przeciw  –  8  Radnych,  od  głosu

wstrzymało się – 3 Radnych. Wniosek zatem został przyjęty. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Łukasz  GARUS  stwierdził,  że  zmiany  idą

w dobrym kierunku. Jeżeli ktoś chce prowadzić działalność gospodarczą w późniejszych

godzinach, to nie powinno się tego mu zakazywać. „Świat funkcjonuje teraz całodobowo”. 

Radny Marek  JAWORSKI  stwierdził,  że  rozumie  intencje  Burmistrza.  Zapisy  projektu

uchwały  budzą  wątpliwość  ze  względu  na  ich  ogólność.  Zdaniem  Radnego  należy

zobligować właściciela, aby sam dbał o to, aby wieczorem w okolicach miejsca zarobku

panował  porządek  i  spokój.  W  przypadku  złamania  tych  zasad  Burmistrz  może

interweniować.  

Radny Stanisław KOWOLIK  „zasadnicze tezy Radnego JAWORSKIEGO są mi bliskie,

myślę,  że  akurat  my  jako  centroprawica  jesteśmy  w  takim  dogodnym  miejscu,  że

w sprawach  gospodarczych  blisko  nam  jest  do  liberalnej  Platformy  Obywatelskiej,

a w sprawach społecznych - kolegów myślących w kategoriach lewicowych. Uważam, że

te dwa filary są zapisane w tej uchwale”. Stwierdził, że Radny GARUS jest zwolennikiem
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nieograniczonej wolności gospodarczej. Przeciwko takiej wolności „my się zdecydowanie

opowiadamy, opowiadamy się za aktywnością gospodarczą i przedsiębiorczością.  Nade

wszystko  natomiast  uważamy,  że  gospodarka,  przedsiębiorczość,  wolny  rynek  nie  są

same w sobie celem, ponieważ one mają służyć ludziom, polityce społecznej... Dlatego

opowiadamy się za rozsądnym interwencjonizmem państwowym. Dodam, że w Polsce nie

istnieje nieograniczony wolny rynek,  w Polsce wdrażamy zasady społecznej  gospodarki

rynkowej, co pokazuje Konstytucja RP. Tyle w kwestii ogólno-programowej.

W  uzasadnieniu  czytamy:  „W  związku z pojawiającymi  się  coraz częściej  kradzieżami

elementów  metalowych  z  ogródków  działkowych,  obiektów  sakralnych  oraz  mienia

komunalnego i prywatnego, zaistniała konieczność podjęcia działań w celu ograniczenia

tego  procederu.  Ograniczenie  czasu  pracy  firm  prowadzących  skup  złomu  powinno

znacząco przyczynić się do zmniejszenia nasilającego się zjawiska kradzieży wszelkich

elementów  metalowych”.  Uzasadnienie  jest  integralną  częścią  tej  uchwały,  a  zatem

uważam,  że  błędnym  rozwiązaniem  jest  ta  część  zawartości  autopoprawki  Pana

Burmistrza, która sprowadza się do punktu B. Wykreślić punkt 4. Jeżeli się stwierdza, że

jest ewidentna patologia na rynku handlu żelazem, stalą i metalami kolorowymi, to trzeba

to  ograniczyć.  Rozumiem,  że pierwszą próbą  było  wprowadzenie  do  projektu  uchwały

punktu 4... Uważam, że brak takiego punktu jest błędem i musi tu być inne uregulowanie,

bardziej precyzyjne, które nie zaszkodzi przedsiębiorczości, ale uderzy w serce patologii

kradzieży  metali”.  „Taki  projekt  uchwały  w naszym  przekonaniu  nie  zasługuje  na

poparcie”. 

Radny Przemysław  OLEŚ  odniósł  się  do  projektu  uchwały  z  autopoprawką.  Poziom

emisji  hałasu,  godzin  emisji  dla  poszczególnych  dziedzin  gospodarki,  określa

rozporządzeniem Minister Ochrony Środowiska, dlatego uchwała zdaniem Radnego jest

bezprzedmiotowa.  To,  że  ukróci  się  działalność  o  2-3  godziny  nie  sprawi,  że  zniknie

kradzież metali.  

Do  pytań  Radnych  odniósł  się  Zastępca  Burmistrza  Piotr  SKRABACZEWSKI:
„Burmistrz nie prowadził konsultacji  w tym zakresie,  ani  z kupcami,  ani z właścicielami

złomowisk. Nie ma takiego wymogu". Główny problem jest z "szarą strefą". Jeżeli chodzi

o urządzenie akustyczne, to można mówić o takich, które wytwarzają dźwięk. Jeżeli chodzi

o usługi  medyczne, o których mówiła Radna KOSIBA-LESIAK – odrębne akty prawne

regulują te kwestie. Co do kwestii Radnego GARUSA – nie można puścić wszystkiego na

żywioł". Odnosząc się do  Radnego OLEŚ – "chętnie skorzystamy z Pańskiej wiedzy". 
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Ad vocem
Radny  Krzysztof  SZNAJDER  stwierdził,  że  będzie  głosował  przeciwko  uchwale,

„ponieważ jest ona niewiele warta”.

Radny Przemysław  OLEŚ przeprowadzenie  badań  przez  rzeczoznawcę akustyka  dla

prowadzących  działalność  po  22  jest  bardzo  kłopotliwe  szczególnie  dla  małych

działalności  gospodarczych,  ze  względu  na  duże  koszty  tego  badania.  Zaproponował

rozszerzenie  uchwały tak,  aby w przypadku wystąpienia  skargi  dotyczącej  działalności

przeprowadzić wówczas badania akustyczne.

Zastępca  Burmistrza  Piotr  SKRABACZEWSKI  zwrócił  uwagę  na,  to  że  "  że  małe

knajpki",  w których  nie  gra  muzyka mogą funkcjonować  całodobowo.  "Akustyka"  tylko

wtedy, gdy gra muzyka albo jest zespół.  

Wobec wyczerpania głosów w dyskusji,  Przewodniczący Rady Miejskiej   przystąpił do

procedury głosowania przedmiotowego projektu uchwały.

Za  przyjęciem  omówionego  projektu  uchwały  głosowało  –  9  Radnych,  przeciw  –  13

Radnych,  od  głosu  wstrzymał  się  –  1  Radny.  Rada  Miejska  nie  podjęła  uchwały
w  sprawie  określenia  dni  i  godzin  otwierania  oraz  zamykania  placówek  handlu
detalicznego, zakładów gastronomicznych i zakładów usługowych dla ludności na
terenie miasta Tarnowskie Góry. 

Ad. 8
Kolejny punkt porządku obrad to projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej

na 2008 rok.

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiła Skarbnik Miasta Janina NAMYSŁO.

Przewodniczący Komisji BUDŻETU I FINANÓW Kazimierz SZCZERBA poinformował,

że  Komisja  BUDŻETU  i  FINANSÓW  oraz  Komisja  INFRASTRUKTURY  i  ROZWOJU

MIASTA  skierowała  do  Burmistrza  Miasta  wnioski  o  zmiany  w projekcie  uchwały  w/s

zmian w uchwale budżetowej. Wnioski te dotyczyły rezygnacji z niektórych zadań na rzecz

realizacji innych (min.  remont ul. Kolejarzy, remont ul. Katarzyny, remont chodnika przy

ul. Szczęść Boże, wymianę okien na pierwszym piętrze Przedszkola nr 9, czy wymianę

okien w Przedszkolu  nr 12).  Wszystkie wnioski  zostały pozytywnie zaopiniowane przez
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Komisje. Zauważył, że przedstawiony przez Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały

nie zawiera tych wniosków. 

Przewodniczący  Komisji  BEZPIECZEŃSTWA  i  PORZĄDKU  PRAWNEGO  Piotr
WYCISK poinformował, że komisja nie opiniowała projektu uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  OCHRONY ŚRODOWISKA i  FUNDUSZY EUROPEJSKICH
Alicja KOSIBA-LESIAK poinformowała, że komisja nie opiniowała projektu uchwały.

Przewodniczący  Komisji  REWIZYJNEJ  Krzysztof  SZNAJDER  poinformował,  że

komisja nie opiniowała projektu uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK poinformował, że Komisja

EDUKACJI KULTURY i SPORTU negatywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Komisji  INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA Marek PORADA
poinformował, że Komisja negatywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  RODZINY,  ZDROWIA i  POMOCY SPOŁECZNEJ  Tadeusz
TORBUS  poinformował, że komisja nie opiniowała projektu uchwały.

Radny Jakub CHMIEL złożył wniosek o dofinansowanie wymiany okien w Przedszkolu

Nr 17 na Osiedlu „Przyjaźń”. Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił, aby Radny złożył

go na piśmie.

Radny  Stanisław  KOWOLIK:  „czy  to  znaczy,  że  Pan  Przewodniczący  wysłał  do

wszystkich  komisji  zlecenie  wyrażenia  opinii,  a  część  komisji  subordynację

wypowiedziała? (...)Jak Przewodniczący zleca zaopiniowanie projektu uchwały, to jest to

święte”.

Radna  Alicja  KOSIBA-LESIAK  złożyła  wniosek aby  nie  przeznaczać  środków  ze

sprzedaży „starego” wozu strażackiego na doposażenie „nowego” wozu OSP „FLORIAN”.

Środki  te  należy  zdaniem  Radnej  przeznaczyć  na  remonty  szkół.  Także  ten  wniosek

należy zgłosić na piśmie.
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Dyskusja
Radny  Józef  HARWIG  stwierdził,  że  przerwanie  prac  na  skwerze  ulicy  Witosa

i ulicy Renka ma podtekst polityczny. 

Radny Krzysztof SZNAJDER zgodnie z planem inwestycyjnym środki przeznaczone na

budowę obiektu sportowego w Reptach Śląskich, zostały wykorzystane, pozostałe prace

zostaną dokończone w 2009 roku.  Poruszył także kwestię słupów znajdujących się na

rynku, które zostały już zakupione, a dopiero teraz Rada stara się zabezpieczyć środki na

ten cel. Zdaniem Radnego najpierw zabezpiecza się środki, a dopiero później dochodzi do

realizacji  zamówienia.  „Czy  dzierżawca  płyty  rynku  wyraził  zgodę  na  ustawienie  tych

elementów?”.

Radna Alicja KOSIBA-LESIAK wycofała swój wcześniejszy wniosek. Następnie poruszyła

kwestię  sprzedaży  „starego”  wozu  strażackiego  i  doposażeniem  nowego  wozu  OSP

„FLORIAN”. W jaki sposób została skalkulowana cena sprzedaży wozu strażackiego, która

odpowiada  identycznej  kwocie  przeznaczonej  na  doposażenie  nowego  wozu

strażackiego? Wyraziła opinię, że należy remontować ten park wozów, który istnieje, a nie

kupować nowych wozów za 500.000 zł i więcej. Kolejną kwestią poruszoną przez Radną

jest zakup kwietników na Rynku, zanim inwestycja ta była uwzględniona w budżecie. 

Radny  Marek  JAWORSKI  zgłosił  wniosek o  zakończenie  obrad  sesji

i  wyznaczenie  przez Przewodniczącego  terminu  nowych  obrad.  Chwile  później  Radny

wycofał swój wniosek. Zapytał Burmistrza o prace konserwatorskie: „skąd te pieniądze się

wzięły na to zadanie, jakie to jest zadanie, czego ono dotyczy?”. 

Radny  Łukasz  GARUS  zaapelował  o  przyjęcie  poprawek  Komisji  BUDŻETU

i  FINANSÓW.  Szczególnie  tych  dotyczących  Przedszkola  Nr  9  i  12,  gdzie  należy

wyremontować okna. 

Radny  Franciszek  NOWAK  odnosząc  się  do  wypowiedzi  Radnej  KOSIBY-LESIAK

stwierdził, że „stary” 35-letni wóz wyceniony właśnie na ok 6000 zł. Wyraził dezaprobatę

dla  zdjęcia  ponad  300.000  zł  przeznaczonych  na  remont  TCK,  ponieważ  zdaniem

Radnego pozostała kwota czyli ok. 200.000, nie wystarczy.
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Skarbnik  Miasta  Janina  NAMYSŁO  wyjaśniła  sprawę  zakupu  kwietników  na  Rynku.

Zakup wyżej wymienionych konstrukcji oraz ich utrzymanie było przewidziane w budżecie.

Jako, że jest to inwestycja opiewająca na kwotę powyżej  3500 zł i okres użytkowania na

pewno będzie dłuższy niż rok, że jest to wydatek inwestycyjny. Kwota na zakup kwietników

była w wydatkach bieżących, a nie inwestycyjnych więc zmiana zaproponowana ma służyć

porządkowaniu budżetu. Jeżeli chodzi o wóz strażacki – przed sprzedażą wycenę wykonał

rzeczoznawca majątkowy,  a  nowy wóz został  zakupiony  z minimalnym wyposażeniem

dodatkowym. 

Zastępca  Burmistrza  Piotr  SKRABACZEWSKI  odniósł  się  do  pozostałych  środków,

które mają być przeznaczone na remont  placówki  OSP „FLORIAN” -  należy wykonać

wiele prac, niezbędnych dla polepszenia stanu technicznego obiektu.

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH stwierdził, że jest „wzrokowcem”, w związku z czym

prosi  o  przedstawienie  wniosków  Komisji  BUDŻETU  i  FINANSÓW  na  piśmie

i zaproponował, aby dalej procedować nad pozostałymi punktami porządku obrad. 

Przewodniczący Piotr SZCZĘSNY zaproponował przejście do kolejnych punktów obrad

oraz poprosił Panią Skarbnik o przygotowanie wniosków, do projektu budżetu w formie

autopoprawki na piśmie. 

Autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2008 rok

przedstawiła Skarbnik Miasta Janina NAMYSŁO. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY zwracając się do  Przewodniczącego

Komisji BUDŻETU I FINANSÓW: „czy w przedstawionej autopoprawce ujęte są wszystkie

wnioski?”

Przewodniczący  Komisji  BUDŻETU  I  FINANSÓW  Kazimierz  SZCZERBA
zaproponował,  aby  poddać  pod  głosowanie  poprawki  Radnych  „by  było  jasne  dla

Burmistrza Miasta za jakimi  poprawkami opowiada się Rada”.

Radny  Stanisław  KOWOLIK:  „Rozumiem,  że  przedstawiony  projekt

uchwały z autopoprawką konsumuje 100% poprawek wniesionych na Komisji BUDŻETU

Numer strony



I FINANSÓW  oraz  wprowadzone  zostały  dodatkowo  przez  Pana  Burmistrza  nowe

zadania. Czyli realizujemy plan w 200%. 100%, to poprawki Komisji i100%, to poprawki

Burmistrza.  Uważam,  że  zadowolona  jest  Komisja  i Pan  Burmistrz  ponieważ  rozwój

Miasta,  poszedł  do  przodu  o  półtora  miliona  złotych.  Czy  ktoś  może  być  przeciwny

takiemu wielkiemu dobru?”

Przewodniczący Komisji BUDŻETU I FINANSÓW zwrócił uwagę, iż ze względu na to, że

w autopoprawce  pojawiają  się  pewne  różnice  należy  przeanalizować  dokładniej  nowy

projekt uchwały na posiedzeniu Komisji BUDŻETU I FINANSÓW.  Radny zaproponował

także, aby poddać pod głosowanie wniosek złożony przez Radnego CHMIELA, ponieważ

wszystkie poprzednie wnioski zostały już przez Burmistrza Miasta uwzględnione.

Radny Jarosław ŚLEPACZUK złożył wniosek formalny o przerwaniu sesji i kontynuacji

w dniu następnym.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY rozpoczął procedurę głosowania nad

wnioskiem Radnego Jarosława ŚLEPACZUKA.

Za przyjęciem wniosku głosowało – 18 Radnych, przeciw – 1 Radny, od głosu wstrzymało

się – 2 Radnych. obecnych niegłosujących -1.

Wniosek zatem został przyjęty. 

Obrady XXVII sesji Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach w dniu  25 czerwca 2008r
zostały przerwane.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  ogłosił,  że  w  dniu  26
czerwca 2008r.  o godzinie 16:00 w sali  sesyjnej  tarnogórskiego Ratusza zostaną
wznowione obrady XXVII sesji Rady Miejskiej. 

Wznowienie  obrad XXVII  sesji  Rady Miejskiej  w Tarnowskich Górach w dniu 26
czerwca 2008r. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  ogłosił  podjęcie  procedury

głosowania  nad  wnioskiem  Komisji  BUDŻETU  I  FINANSÓW,  aby  odrzucić  projekt

autopoprawki  i  pracować  nad  projektem  zmiany  uchwały  budżetowej  przyjętym  przez
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Radę.

Do  głosowania  jednak  nie  doszło,  ponieważ  rozpoczęła  się  dyskusja  Radnych

i innych uczestników sesji.

  

Radny Stanisław KOWOLIK zgłosił  wniosek: „proszę Pana Burmistrza, aby odniósł się

do tego stanowiska przed chwilą przedstawionego przez Pana Przewodniczącego,  tzn.

żeby  Pan  Burmistrz  wyjaśnił,  jakie  będą  skutki  przyjęcia  albo  odrzucenia  wniosku

sformułowanego przez Pana Przewodniczącego”.

Burmistrz  Miasta  Arkadiusz  CZECH  poinformował,  że odrzucenie  autopoprawki  jest

odrzuceniem  przedstawionego  projektu  uchwały.  Poprosił  o  interpretację  Radcy

Prawnego.

Radca  Prawny  Maciej  HONIEK  stwierdził,  że  zgadza  się  z  interpretacją  Burmistrza

Miasta, ponieważ autopoprawka jest integralną częścią uchwały.

Wiceprzewodniczący  Jarosław  ŚLEPACZUK  odniósł  się  do  podobnej  sytuacji

dotyczącej  dyskusji  nad  projektem  zmiany  uchwały  budżetowej  wraz  z  autopoprawką

z dnia 24 czerwca 2004r, kiedy Przewodniczącym Rady Miejskiej był Arkadiusz CZECH.

Kompetencje do zmian w uchwale budżetowej posiada Rada Miejska i dlatego Rada może

pozostawić autopoprawkę bez rozstrzygnięcia.

Przewodniczący Komisji BUDŻETU I FINANSÓW Kazimierz SZCZERBA zwrócił uwagę

na  to,  że  autopoprawka  jest  integralną  częścią  uchwały,  choć  Rada  może  odrzucić

„konkretne” zadania, a nawet elementy autopoprawki, czy całą autopoprawkę.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY ogłosił przerwę do godziny 17:00. 

Po  przerwie  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  wznowił  obrady

i poinformował, że Rada Miejska może bezwzględną większością głosów dokonać zmian

w tym konkretnym przypadku. 

Wiceprzewodniczący  Rady Miejskiej  Krzysztof  ŁOZIŃSKI  zgłosił  wniosek  formalny:

„aby  Rada  Miejska  odrzuciła  wszystkie  zapisy  wynikające  z  autopoprawki  projektu
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uchwały, a rozpatrywała wnioski zgłoszone przez Komisję BUDŻETU i FINANSÓW”

Radny Stanisław KOWOLIK poinformował, że: „wniosek, który przedstawił Pan Radny

dotyczy  dziedziny  księgowości  i  prawa.  Wnoszę,  aby  w  takich  przypadkach,  niejako

automatycznie, przedkładać radnym opinię fachowców z tych dziedzin …”. 

Radny Franciszek NOWAK zgłosił uwagę na wypowiedź Radnego ŁOZIŃSKIEGO.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Łukasz  GARUS  zgłosił  wniosek  formalny

o przedłużenie dyskusji i krótką interpretację prawną.

Radny Stanisław KOWOLIK:  „intencja Pana Radnego ŁOZIŃSKIEGO jest właściwa bo

chodzi o ustalenie jednoznacznej procedury głosowania nad projektem uchwały o zmianie

uchwały  budżetowej.  Mam  wobec  tego  autopoprawkę  do  tego  wniosku:  „aby  Pan

Przewodniczący przedstawił procedurę głosowania nad projektem uchwały budżetowej”. 

Przewodniczący Piotr SZCZĘSNY  przystąpił  do procedury głosowania nad wnioskiem

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Łukasza GARUS. 

„Za”  wnioskiem  głosowało  -9  Radnych,  „przeciw”  -0  Radnych,  „wstrzymało  się”  –  3

Radnych. Wniosek został przyjęty. 

Dyskusja:
Wiceprzewodniczący Łukasz  GARUS  wyjaśnił,  że  dyskusja  Radnych  pod  względem

prawnym  ma  swoje  podstawy  w  Ustawie  o  finansach  publicznych  i przepisy  Ustawy

o samorządzie gminnym. Uchwała nie musi być taka jak treść inicjatywy uchwałodawczej,

do  uchwały  budżetowej  Rada  może  wprowadzać  poprawki,  jak  również  do  uchwały

zmieniającej  uchwałę  budżetową.  Zaproponował  Radnemu  ŁOZIŃSKIEMU,  aby  ten

zmienił  swój  wniosek  z  formalnego  na  merytoryczny  i  żeby  nowy  wniosek  zawierał

następujące zmiany: 

-Rada  odrzuca  autopoprawkę  co  powoduje,  że  koncentrujemy  się   nad  tekstem

pierwotnym nie odrzucając poprawki tylko nanosząc zmiany do inicjatywy przedstawionej

przez  Burmistrza,  a  następnie  głosujemy  nad  poprawkami  Komisji  BUDŻETU

I FINANSÓW. 
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Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław  ŚLEPACZUK  złożył  wniosek

o odrzucenie autopoprawki zaproponowanej przez Burmistrza i zajęcie się projektem tej

uchwały bez zapisów zawartych w autopoprawce. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Krzysztof  ŁOZIŃSKI  powtórzył  wniosek

merytoryczny o odrzucenie  wszystkich  zapisów  wynikających  z  autopoprawki  projektu

uchwały,  a rozpatrywała  wnioski  zgłoszone  przez  Komisję  BUDŻETU  i  FINANSÓW

w przedmiotowym projekcie uchwały. 

Radny Stanisław KOWOLIK poinformował, że wcześniej zgłosił wniosek formalny, który

nie był głosowany. Powtórzył swój wniosek: „proszę by Pan Przewodniczący osobiście lub

wyznaczył  osoby  z  Komisji  BUDŻETU  i  FINANSÓW,  które  przygotują  procedurę

głosowania nad projektem uchwały w sprawie zmian do uchwały budżetowej”.

Przewodniczący Rady Miejskiej  stwierdził, że Regulamin Rady Miejskiej nie przewiduje

takiego wniosku formalnego.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  przystąpił do  procedury  głosowania  nad  wnioskiem

merytorycznym  Wiceprzewodniczącego  Rady  Miejskiej  Krzysztofa  ŁOZIŃSKIEGO.  Za

wnioskiem głosowało -10 Radnych, przeciw – 0 Radnych,  wstrzymał się  od głosu – 1

Radny. Wniosek został przyjęty.

Burmistrz  Miasta  Arkadiusz  CZECH  odniósł  się  do  wniosków  Komisji  BUDŻETU

I FINANSÓW, twierdząc, że zadania przedstawione przez Komisję są dobre, ale środki

zaproponowane przez Komisje są zdecydowanie za małe. Stwierdził, że wycofuje projekt

uchwały  z  krótkim  uzasadnieniem  na  ręce  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  Piotra

SZCZĘSNEGO. 

Radny Stanisław KOWOLIK zgłosił wniosek   o przejście do porządku dziennego obrad.   

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie w/w wniosek.

Za wnioskiem głosowało -8 Radnych, przeciw – 9 Radnych. Wniosek nie został przyjęty.
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Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH poprosił o interpretację Radcę Prawnego.

Radca Prawny Maciej HONIEK stwierdził, że dyskusja była prowadzona nad wycofanym

przez  Burmistrza  projektem  uchwały.  Wniosek  Radnego  Stanisława  KOWOLIKA  nie

został przyjęty.

Radny Krzysztof SZNAJDER stwierdził, że nie przyjęcie wniosku o przejście do porządku

obrad wcale nie oznacza, że punkt,  który był w porządku sesji  „wypadł”.  Stwierdził,  że

Burmistrz  złożył  wniosek  o  wycofanie  projektu  uchwały  z  premedytacją,  aby  nie

wprowadzać  wniosków  Komisji  BUDŻETU  I  FINANSÓW.  Złożył  wniosek o odrzucenie

propozycji  Burmistrza  i  kontynuowanie  sesji  łącznie  z  uchwałą  budżetową.  Następnie

złożył wniosek formalny o przeliczenie ilości Radnych na sesji i w razie braku wymaganej

o stwierdzenie zerwania sesji i potrącenie diet Radnym, którzy opuścili obrady. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław  ŚLEPACZUK  stwierdził,  że

w obowiązujących  przepisach  nie  ma  zapisów umożliwiających  lub  uniemożliwiających

sytuację, w której Burmistrz Miasta wycofuje z porządku obrad projekt uchwały. Wniosek

Radnego KOWOLIKA został złożony w celu przejścia do dalszego punktu porządku obrad.

Wyjście Radnych opozycyjnych i pozostawienie pozostałych Radnych bez obsługi prawnej

i technicznej nazwał „skandalem”.

Radca Prawny Maciej HONIEK stwierdził, że ustosunkuje się na piśmie do zaistniałej na

sesji sytuacji.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Łukasz GARUS stwierdził, że nastąpiło zerwanie

sesji  z powodu  braku  kworum,  co  jest  skutkiem  wyjścia  Radnych  opozycyjnych.

Przegłosowanie  wniosku  Radnego  KOWOLIKA  nie  powoduje  przerwania  sesji.

Poinformował Redaktor „Gwarka”, że Radni koalicyjni przekażą oświadczenie o zerwaniu

sesji z powodu opuszczenia obrad przez Radnych opozycyjnych za namową Burmistrza

oraz pytanie do Radców Prawnych, co w związku z kontynuacją, czy przerwaniem sesji.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej Krzysztof  ŁOZIŃSKI  poinformował,  że  po

wznowieniu  obrad  Radny  CHMIEL  chciał  złożyć  wniosek  formalny,  aby  wprowadzić

zmiany do porządku obrad, ale nie zostało mu to umożliwione. 
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Przewodniczący Piotr SZCZĘSNY słowami „Szczęść Boże” zamknął obrady XXVII sesji

Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 26 czerwca 2008r. 

Ustalenie trybu zwołania XXVIII sesji Rady Miejskiej

2  lipca  2008r.  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  poinformował,  że

zakończył  obrady  XXVII  sesji  i  poinformował,  że  XXVIII  sesja  została  zwołana  przez

Burmistrza Miasta.

Burmistrz  Miasta  Arkadiusz  CZECH  poinformował,  że  aby  taka  sesja  była  ważna,

konieczna jest zgoda wszystkich Radnych.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław  ŚLEPACZUK złożył  wniosek
o przystąpienie  do procedury głosowania nad propozycją  Burmistrza Miasta w sprawie

zwołania sesji XXVIII  z pominięciem przewidzianych terminów w § 3 pkt 2 Regulaminu

Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach.

Za przyjęciem wniosku głosowało - 20 Radnych, przeciwko – 0 Radnych, wstrzymało się –

0 Radnych. Wniosek został przyjęty.

Protokołował:

/-/ M. Solinger

/-/ R. Brzeziński

Przewodniczący Rady Miejskiej

/-/ Piotr SZCZĘŚNY
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